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LA

LO% Mﬁlwm CALIFORMIA, FRIDAY, TEBRUMRY 4, 1972, 10:06 A. M.

!

g

THE COURT: We're in chambersy Hr, Xay, and Hr. Denny and
the Court. #nd Hr. Denny hax indicated to the Court that he

{ wishes to put on a demonstration of sereams with a recording

| Aavice Of prervecorded scrasus, is that it, For the purpose of

having the witnsss attespt to discern and recognize one

particular type of screas Ifrom anathexs is that rpight?

Mk. DEERY: No, just to indlcate to the jury, among the

various types Of scresms that have baen recorded, which moat

: cloulﬁr resexbles -~ I don't feel it ias propar for se to get

up there and sorean. I 20 fesl, however -~
THE COURT: I think that's a good comment,
MR, DENRY: I do feel, however, it is pxd'p-t for the jury

| to ba yiven the opportunity to have her, from a series of

types Of scyeams, point out that which most ¢losocly ressxbles
that which she henrxd, aﬁd that is what I have recoxded.
THE COURT: What have you recorded?
" MR, DENEY:. I have recorded screnms, both close-up sareans

and £ar away-bype sounding scrtemas 0f male voices of differant

| kinds of scxanss.

THE COURTs Have you zecdOxded thea out in the ares whers
she was? |

KR, DENRY: Pracisely.

THE COURT: And you'va recirded males screnms?

MR, DENBY: Male tcreaxs.

THRE COURT: I see.

MR, PRENY: At Spshn Ranch.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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THE CWRT: I gee.
M. KAY3 On dugust of 196972
MR, LEENY1 And gecorded them with the highest fidelity

| recording eguipment. And I can lay a foundation if the Court

wishes of ths axpertise of the enginesr.

THE COURTY Of the sareaning?

MR, DEMNY: Mot the expertize of the acreaaing, but the
expartise Of the person Jdoing the recording. It is the highest

| sidelity that cun be done with modern equiprent and produced

with such tolevarnces that the human ear cennot get a higher or
lower range than that which is recdrded by the sqguipuent, And
that which ix plaged back by the playback eguipaent.

MR, KAY: fﬁp& did you do this after Spahn Ranch burned

| dOQR? .o

KR;‘WY! Yus.

R . MR, EAY) < ALl cight, ko =

MR, DEWMY: Thek's not the point I's raising anyway.
I¢ in just simply at this point the recognition

. of the closest typs Of scream to this scream that she hes

variously described. =

MR. KAY3: I think it is an lapropexr courtzoosm demonstza-
tion, your Honor. X can't think the conditions aze the ssae
and it is not Shorty'as voice.

MR. DEMNY: Well, obviously ik is not Bhorty's volce.
And the purposs is not to get hex Lo discers shogty's voice,
which she can hardly be expected to do.

It is simply to perait the jury to hear, short of

Yy soreaning and waking diffecent screams in the courtroom,

CieloDrive.COMARCHIVES
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which I think would be in appropriste and unprofessional for me

o do =
. 3 THE COURTs What is the purpose, to identify the scremm
!\ * 1 shdon soxt closely resembles the scress which she heard that
. > evaning? |
1 for MR, LEBRY: That's xight.

7
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1a-1 . MR, RKAY: I object to it. 1 think it is improper.
. 2 She heard the screams on that svening., She described them.
3 She said soma were of short duration, some were of long
5 4 duration, went on for a long period of time. It was a long
¢ 5 pexiod of time, it seemed to her, although maybe it wasn't
ﬁ 6 | @& long time, and I just don't think ths conditions are the
7 sane and it would be misleading in the courtroom --
8 MR. DERNY: The conditions don't have to be the sama.
o | THE COURT: The Court sustsins the objection. To use
10 an electxonic davice or recording and to present it in the
1 courtroom and ssk her to attempt to recognize & type of
2 | scxeswm from that device does not pp,pu%r to the Court to
B | approximste in any way the conditions that existed that
. 4 | aevening. I can't sse its probity in any event, And I think
, 15 that to state for -« for anyons to state that a scream was
‘ 16 | & scream of pain and hoxror, is amply descriptive and is a
17 dascription which anyons could make.
18 MR, DENNY: Well, your Honox, assuming you can make a
9] description, let me get very spacific,your Honor, bscause
,520“- this is important to the defense. It is an extremely
o important point to the defense.
T THE COURT: ALl right, I'll let you be heazd,
I I MK, ‘DENNY: I can describe to you & diamond and I can
| iif'td you i¢ sparkled, it had facets on it, it was clear.
jﬂ % | 'But & picture of that dissond done with the miracle of
~¢' % nodnm ‘comera work is more graphic than my dascription. And
fL U H the same tling, ¥ can describs to you a scresm and I cun say
. 2 it is a scream of pain and fear ~-

CieloDrive.cOmARCHIVES
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THE COURT: Well, let's say she recognizes one of the
scresns as being the type of scream that she heard.

MR. DENNY: The tape will be in evidence, and that's =~
It1l introduce the tape.

THE COURT: The tape will be introduced in avidence?

MR, DENNY: As a psrt of the record.

And I have a right to do that, I believe, just as
much as the People have a right to produce pictures of Spahn |
Ranch.

THE COURT: Let's say I allow this, where do you go
from there? _
MR. DENNY: Because the jury can then detemmine whathey |

" 4t is & scream of pain or fesr or just a scresm of somebody

yelling “Hey cut thevre, hello out there."” That type of thing.
There were many typss of screams which some person might
describe as a scresm of pain and fear and another simply
night degeribs it as someone yelling out in the bush.

THE COURT: I think she's smply describaed it, and
anyone could recoguize & scream of pain.

MR. DENNY: Well, your Honor, I dom't think anyone can
Tecognize -~ anyone can say a scresm they hear is a screasm of
pain,

THE COURT: Now, you're going to have somebody testify,
then, that he screasad in a certain ﬁay, say an expert
scresmar who's testified --

;o ‘MR, DENNY: You don't have to.
B "'I‘liE:'QCOBRT: You say you don't have to, What ==
. ,MR. DENNY: You don't have to have a person testify

2
il

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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. thcj ié;:&ﬁud. it is in evidence. The scresms are in

" approximate those conditions, is foolishness, simply foolishe

' make an offer of proof as to what the conditions were, chwlq

evidence. He scressad in a certain way. You will hear that.
That's the whole point.

THE COURT: That's the Court’s point. This is &
miatter of «»

MR. DERNY: But ==

THE COURT: This is & matter that is not a matter of
expartise at all, it is a matter which anyone can determine,
And she has stated that she heard a scresm of s particular
type out there that evening and te bring in the recordings
and go through <~ take all the time to play these recordings
in & nicuunio_h which, in the Court's opinion, would not

ness.
MR. DENNY: Before the Court rules -~
THE COURT: I have ruled.
MR, DENNY: I think for the record 1 have a right to

*¥

I want to bring im Mr, Ronne who is a recording engineer
and make my vecord at this point, because it ie an impoxtant
point. ' '
THE COURT: You can state it. You don't have to ==
MR. DENNY: I want t¢ bring Mr, Ronne in s0 he
can testify as to what the conditions are and he can testify

&s an expsrt.

THE COURT: You can state vhat thay are, you wers
there.

MR, nzm:‘ Yes; certainly.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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v NN Lo fhf" '

Ty ' THE COURT: Go shead. You cen state it and I'll take
. 2| - it that «-

T "‘ ¥ +

3
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MR, DENRY: Well, your Honor, I will tell you that what
Hr. Ronny would testify to, is he's been in the recorxding
business for over twelve ysars. That he iz a xecozding
sngineex, and sxpert in the field of electronic recordings.
That he has worked in making recordings for s nusbsr of
movie coupanies. That he is presently engaged to yo to China
with President Hixon on the Chiness visit to act as the
xegéréing sngineer for the official party and the sovies that
will be ﬁ;aulaf‘tht chine visit By President Wixon. He has a
nuabar of other credentiala.

That he uses the Wagra, and that's spelled

- Reasge-r-& veécording deviie which is the zecording equipment,
the portables recording egquipnent that is used by aost of the
recognized experts in the field of zovie and television
recording.

That he hasx worked on a nusber of docusentaries
for Wolpex and others in which this equipaent is used.

That its fidelity ranges fron approximately 50
hertz to 18,000 hertz, and that's spelled h~e-r~t-x, which ia
the thrashold of the upper-lower linlts of the eax,

That the playbieck equipment lie uses to reproducs
the sutexial thet he records alsd plays back with a f£idelity
of from 50 to 18,000 herts, which is the upper and lower

. linits Of the ear, Lo that the fidelity of the recordiay is,
in a1l respects, egual to that which you would hear i you

1 weare at the place.

fhat the nicéophonc he uses ~-~ I 30 not know the

nams af the microphone, which you could say, but is Of a

L higher #idelity yet than the rcording equipment. 5o that |

CieloDrive.comARCHIVES
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ib~4 1 | there iz no distortion in any recording either close up ox far
. 2 | away from the pigcrophons that was usad, '
. 8 That, now, spproximately a wesk and two days later,
: 4 he want with ie and several other people to the Spahn Ranch.

The Spahn Ranch looation, which is still identifisble becauvse of
¢ | the foundationsk from the building and alzo Dacause of the rock

7 | and the telephohe pole which is thare which ix ldentifiable

8 | fxoa the plcturaes, that at that time -~ and it was in the

? | evening =~ that at that tize he regorded close up the scxeans

101 of fouxr paxsons.

1 ) mi: therpafter, at approximately the distance of
2| 150 fmt-. he recorded the distant screses of four persons.
1 o mt he Yas the t:apc of thoss scrsuss and that he

* ¥ | would be able to play that tups with such fidelity that it would

® -

16

be Aifficult, if not impospible, for mnyons to say by virtue

i

of the reproduction whether the person were in thae nou:troéa

N T
Y| mctuslly scresming ox'you were hemring it from electronic

squipsent,
THE QOURT: ALl right, the Court doss not believe that

18
19
2 playing of the recording in the testimony of the --» the Couxt
“ | aoes not beliave the playing of the rscording wonld at all bs
probative ox helpful ko the jury,

MR, DRWAY: Wall, your Homor, X ao jumt wondering if it

would be helpful to ths defendant to be able t0 get some

. ® evidance in?

* % THR COURT: Of acreans, of types Of scream?

s 27

.‘ #X. DENRYs Certainly.
% THE COURT: As to whether or not ==

23

24
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L 3 1 MR, DENRYs ‘Youxr Honox, she has characterized 16 and

. Z2 | certainly the defendant has a ri.ght‘ to -~ thig is an opinion
i 3 on her part, an spinion and conclusion., And we havea right
. 4 under the Xvidence Code to go beyond that expressed opinion
4 5 and conclusion. Ehe's expresssd the Oopinion and conciusion

¥

6 that these were screans of pain and fear,

7 Now, zhe hagn't dons what she could 4o, is screan

8 ik herself. Ghe hue axpressed that opinion and conslusion.

9 Under the Bvidence Code we have & right to 30 bayond that to

0 | gses what the basis of that opinion and conclusion is, 2And this
11 is whit I sg attespting to do.

12 THE COURT: You know what the bagis of the conclusion ==
B { the banisx of & ¢onclugion, what she hns heard before in her

o 1 lifetine, just as anyons's conclusion would be. Anyone could
._ % | recognize a shout ox a seream of pain,
: 5 | MR, DEMNY: Well, your Homor, you're asguming what she
7| heard was a morems of pain and fear,
18 THE QOURTY Ro, I ap not.
¥ MR, DBENEY: Well, your Honor =
2 THE COURT: T know bt ehe has testified to.
2 MR. DEXNY: Well, you dom‘t give us the chance to test
2 that as to whether it whe & scream of pain and feax,
2 THE CGOURTS Well -~
l 2 MR, DEMNY: I you hear a scress “aughehehehehehel,*
. #® you aay say that's not a scyeam of pain and fear. &ho way say
; % | it is & scresm of pain and fear. The jnury has a right to lnow
.“ 2 | what she thinke is a goreas of pain and fear and whethex they

2 would say whether that sase sovesm ix a screans of pain and

4

CieloDrive.coOmARCHIVES
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faaxr, We havs a right to test that,

THE COURT: Mell, knowing what the condition of Spahn
Ranch iz &t the present time and imowiny what it was at that
time when she hesrd thoss screams, knowing the trees axe
down, the buildings are down, I can't say that the scresaing
that has besn recorded by you would at #13 approximate the
screasing that she heard that night, |

MR, DEMRY: ‘1hat's not the point, your Honox.

THE COURT: The Court believes it is the point.

Nt DENRY: Well, your Honoxr ==

THE COURTs Part of the poéink, Nr. Denny.

Let's procesd,

MR, DENNY: May I -- may L say, your Honor, just before

we go out, it is not vhether she can recognize scresis at

£pahn Ranch.
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(Proceedings had on an unﬁlat:cd matter.)
THE QOH}RT: Good morning, ladies and gentlemen,

(Whereupon, murmurs of "Good morning, your Honorx," |

were hesrd from members of the ju::y.)

TRE COURT: The record will show that all the jurors
axe presant. The dafendant is present with h:l.s counsel,
and Mr. Xay for the People.

BARBARA HOYT,
called as & witness by and on behalf of the Pecple, having
besn previously duly sworn, resumed the stand and testified
further as follows: .
THE COURT: Would you state your name for the vecoxd?
THE WITNESS: Barbara Hoyt.

CROSS-EXAMINATION (Continued)

BY MR. DERNY:

5] By the way, Miss Hoyt, are you wearing contasct
lenses now?

& Yes.

] You haven't always worn tontact lenses?

A No.

1) How long have you been wearing contact lenses?

A Off angt on since about ~~ since I was about 15

or 186,

Q And during the time between April and August of
1969, you were mot wearing contact lenses?

A No.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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uq, R
E 1 4

al‘aues? |
A

> O O » DO

Q
matrist?
A

P O O O OB D D O

Q

. During a portion of that time, you wers wearing

Yas,

And you lost the glassss, or -~

Yes,

When was that?

Sometime in April,

And what is your vision?

I don’t know, but it's really bad.

Well, when's the last time you went to an opto-

‘Uh == not very long sgo.

Well, wvhen, matan?
A few months ago,
Where?

Dr. Cooparxsmith.
Cooparsmith?

Yes,

YWhere?

"Itts -~ his office is on Sherman Way.

Is that all one woxd, Coopersmith?
I.P.
And did you determine what your vision was on

the basis of 20/20, 20/40, or -~

A

Q
A
Q

Well, with my contacts, it's ==

Not with your contacts, sa'sm. Uncorrected.

Oh, T don't know whet it is without my contacts.,
All xight. And without your contacts, you

CieloDrive.cOmARCHIVES
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o

couldn't see htm many hands I -- how many fingexs 1 would be
.hold;l.ng up on this:-hand (indicating); is that right?

MR, KAY: Vell, that calls for speculation, your Honor,

: bncaun lhl‘“hu her contacts in now.

MR. DEBRY Well, would the Court then ask her -- and I |
would ask -~ unfortunately, she can't take off her glasses
quite as easily, but I would ask that she remove her contact:
lenses.

MR. KAY: I would object to that, because knowing pecple
who wear contact lenses, if you take your contacts ciut, it's |
barder to see ufterwards. ]It t‘aku her eyes a period to
adjust.

MR, DENNY: That is why I would like to let her have the
pericd to idjuut.. .

THE COURT: The Court =~ you don't have to take your
contacts out. ' |

But do you know whether or not from that distance
away from Mr., Denny -- about 20 feet, I would say --,you could!
see the number of fingers he held?

THE WITNESS: I doubt it. I don't think I would.

MR. DENNY: Well, your Honor, may we spprcach the banch
for a moment?

THE COURT: Yes, you may.

No, you my.not. Procsed with whatever you are =« b
with your next question.

a BY MR, DENNY: Young lady, you've stated that
these screams soundad like & woman in a horror movie, is
that right, that you heaxd?

CieloDrive.COmMARCHIVES
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24 X tor ' A In deseribing these screams, they were that way,
. @ : Y yos. ‘
| 3 | 8 |, Well, did he scresm ~~ (Mr. Denny screaming)?
: : A o MR jm!a . Well, I'm going to cbject to that.
N 5 - . a BY MR, DENNY: 1s that 1t?

P N i
'

MR. KAY: 1I'm geing to object to Mr. Dewy scressing
L 1!;‘ t:h.,comz_g:tm.

8 THE GOURT: The record will show a loud scresm.

g | (Laughiter, as several msmbers of the bailiff's
1o detail entered the courtroom. )

1 Q BY MR, DENNY: 1Is that the type of scream?

12 MR. FAY: Your Honor, I'm going to object ~-

B MR. DENNY: Your Honor, I think it's perfectly proper

20 £18.% | to determine from this witness what type of screan it was.
15

16

(73

17 |
18

1
20

2
32
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W Waw that the type of screau?

THE COURT: It was a surprising soream.

Q BY MR. DBNRNY: Was that the type of scream?

HR., KAY: Objection, your Honox, Impropsr courtnoom
dewonutration.

THE QOURTI Mr. Denby is asking about the type of
sarean. X == I think, as t0 whether it's iunst a loud yell ox
whether it's indicative of pxiny ia that it, Hr., Denny?

MR, DENMNY: That's correct; your Honor.

THE WITNESL: Y& was xore paingful then -~

& BY MR. DENRY: (Mr. Denny screaming) was that it?

THE COURT: Another scrsan will be xecorded in the
record. |

THR WITREESs DNo.

Louder.

@ BY MR. DEMNY: (Mr. Denny screasing)?
A Ho. '
] {Mr, Denny screaming)?
A Loudsi .
Q Loudar than thak?
A Much louder.
g {Mr. Denny soceaming) Was that it?
A
Q

Louder yet? This was from some dlstance that you
haard it, thoujh, waan't it?

‘ Yas. ' But it wax very, very loud.

ﬁouﬁ.r yat? |

An ;ouﬁ‘an you can scream, I guess, would be -~
Is tﬁnﬁ riﬁﬁb?

2o o e

Ed . NP | i
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THE COURT: Everybody ready? .

{Langhtar.)
Q BY MR. DBMNY: Wall, you were holding your ears
. then, wsre you?
| A I don't want £o hear it. ‘
Q Well, the jury has a right to hear it, ma’am.

ER. EAY: Well, that's argumentative.

THE COURT: Hr. Denny's cemark will be stricken,

G BY MR, DENNY: (Wr. Denay screaxing) Was that it?

MR, ¥AY: Your Honor, I'm goling to object to this. I
think this is isproper.

TRE CQURT: That's the last screzi, Mr, Deshny.

@ BY KR, DENNY: Was that it?

A ¥o.

1 Well, what was it?

A It was very loud, more painful. 2and frox the

suoXeans, you could -- wall, from your scream, you can tell that
you are not -~ you are not in pain. You are just screaging.

¥} You could tell that this was pain -«

A NO == yom. Yon, yes.

g ¥ow, what war there different sbout the screas,

the last screas that X made, anad the scream that ydu say you

heard, that you dofine am the phin elsment of the screaa?

MR. KRY3: Well, X's golng to object to that., I think
that's awfully haxd to desaribe.
MR, DEMRYS | You, it is.
KR, XAY: 69, I would -
: ‘THE c:étmi"a The objeckion im overruled.

SO " . CieloDrive.comARCHIVES
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2a-3 1 1 you can ARswer, you Ay answer.
. 2 THE wxmaéﬁr imli.‘. Live got a picture of how it's
] 3 | different, I don't know if I can say it, But soresms =-
' 4 | yours wam just & yeil and his was a painful, loud scream.
N 5 | Many of thesi
6 Q BY MR, DENNY: But what made the pain slesent in
7| ie? ‘
8 A You could just tell.
? @ And how could you tell?
10 A By tha scroeam,
1 Q what about the scresa?

2 MR, XAY: Asked and answexred, your Honor.

13 THE COURT: Bustained.

. “ Q BY NR. DENNY: Well, wam it long and drawn ouk?
‘., B a bowne.
s 1 I3 I beg your pardon?
" A sone,
wo| Q Without the decibsls, was it -~ (Mr. Denny
¥ | soressing)?

2 MR, KAY3: Your Honor, X am going to object. I think the

| court told Mr. Denny ~-
Q BY MR, DEMNY: Is that right?

MR, KAY: «~ that that wes hik last screais, several

2
23

24
minates anod,

. » THE COURTe Yew, Mr. Denny. I think we've heard encugh
! # goreaping.
." " Q@  BY MR. DEBNY: Well, Miss Hoyt, I would like for

@ you to be able to tell the jury, if you can <~ you've heaxd a
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28~y 1 | number of differsnt scresms, now. And you say, “According
. 2 Lo ay way of thiﬁiing of it, aceording to my opinion, according|
\ 3 to my conclusion, it had pain written all over it.*
. s A haw | .
4 5 Q l!la.‘ the way - the one you say you hasrd on this

6 particular aconlight aight.

7 Mow, can }ou :511, the jury how -~ how it was that
8 | you jumped ko the conclusion that those screams had pain

2b ol 9 | written all over thes?

10
11
2
13

« 14

16
17 -
18
19
20

21

23
24
25
26
* 27

28
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2b-1 1 MR. RAY: Well; objecticvn, Argumentative and asked
. 2 | and answered,
3 THE COURT: Sustained.
: 4 2 BY MR, DENNY: By the way, you were in the
) 5 parachute Toom -~
| | (Pause in the proceedings while a discussion
: 7 I off the record ensued at the clerk®s desk between
SRR Mr. Denny and the clerk.)
9 | The parachute room is trailer; is that right?
Yo *1:_\“ T
R Y-S “And that particular trailér had windows in 1t?
I ;.4 A It bad a few windows. It vas & really old
18 trailer. I guess -~
A ’d?:'_‘_ Q . ,‘hWeIl, some of the windows were blocked ocut, even,
@ 5 | weren't they? ,
: 6 | A Yeah, I don*t -~ I only remember -~ well, 1
¥ | don't remember whether or not, right now, there were windows
18 at the front end of the trailer.
B " But I remember the ones in the back.
2 e In the back, facing out toward the stream?
2 A Well, it wasn’t exactly facing toward the
2 | streas. Like the trailer would be here (indicating), like
= this, and the window goes cut 1ike this =~
‘ % | - Well, just a moment, hare. Because we have a
: 5 | diagram, and maybe you can show the jury what you mean,
; 2 All right. Now, would you like to indicate
"’ 2 to the juty -« you may look first snd familiarize yourself
% 1 with it,
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2b=2 1 Po you ses the boardwalk along hara?
. 2 | A Yeas.
3 | Q And George's house hare? All right.
: 4 Where was the parachute room? %here was the
N 5 trailer known as the parachute roow?
" 6 A Right -- it's right in here (indicating).
7 nY ¥ell, you've indicated & spot ~--
8 A Yeslh, See, there's «- |
9 . Q ~= behind and to the right of the far right
o | bullding? | |
., .1 | A There's (indicating) the shack ~~- yes. Yesh,
12 it was vight next toc this trailer. And it's under the tree.
B cooo 0 You mark 1t. I don't want to get shocked,
j SRR I Q. .'Weli, there appears to be some sort of ==
. 5.1 g A No., Right here (indicating).
: ol G  All right. We will dray a green rectangle.
= © . 7. MHow, was that facing in about the direction that
| dere e
® oy A | Yaah.
2 Q - facing there? All right.
2 And we will draw ovex here "P room"™ for parschute
22 room. All right? '
28 A Yesh. The window pointed out right straight,
2 you know, coe on each side,
j % There -vn & board on this one (indicating), so
5 you couldn't really see cut of that window.
d N ) Well, you're. saying there was & board on the
. » sastern window, but there was a window to the west, -«
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19

s

A

Q
wvas open?

A

-]

sure whather the jury can see the grean,

exhibited the exhibit to the membexrs of the jury.)

9

that there was a window on this -+ the sastern side of the
trailer that was blocked out, and & window on the western
side of the trailer which was open; is that correct?

A

9
A

Q

o iqqﬁn';-ili’?ndph'l 29 asgain, from what direction did they
comal

. -
LI S &7

o » B > .0 B

off the zecord snsusd at tha clerk's desk bstwean
Mr. Denny and the clerk.) ’

Q

Yeas.
~= {8 that correct? And the window to the west

{Indicating affirmatively.)

All right. Excuse me just a mosent. I'm not
(FPause in the proceadings while Mr. Denny

BY MR, DENNY: Again, Miss Hoyt, you've stated

{Indicating affirsatively.)

You have to answer "Yes.®

Yos.

And again, when you say you heard these scresms,

West.

Over (mdicating) e

Yos.

-= toward west?

Yeah. Down by the creek.

Down by the crask. All right,

(Pmn- in tha procesdings while a discussion

BY MR, DENNY: And when was it that you locked out
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the window, to discern the amount of light, in relationship
to these screams that you say you heard?
A After 1 heard the first scresam.

-3
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+] And you looked toward the west; is that right?
A That's the only way you could loock ocut the window.|
?. , GQuite right. And there were trees, you say, and

. &he iuv‘o‘t blocking that view somewhat; is that right?

Y 1 Yes.

£ 1@’ So that you couldn't really see out very well at
_ #11; is that right?

A Oh, you could ses out, but you couldn't see far,
is what I mean. .

1*] All right, But you could see that it was vexy
1ight out?

A Yea.

Q And it was froo that that you discerned that
the moon was full?

A Yes, mostly.

2 Not having seen the moon itself? We went over
that.

A Well, I noticed it, but I didn’'t really lock
at it. So I'm pratty sure it was a full moon and not ==

you know,

2] And not -~ you know what?

A That's that.

R Now, when was it that you noticed the moon?

A Before 1 want to the parschute room.

Q On your way from some place to the parachute
Toom?

A Yes.

R From where to the parachute room?
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A Well, I think that that night we had dinner in
the back house <~ but I don't remember, really clearly, #ll
the things we did each dsy, bacause I can't tell you ona day
from the next there.

] You couldn't, could you?
A No, you couldn't. All you could tell is by »-

+ N

o Q. - You couldn't tell who was there from one day to

the n,{:st.?

' A To an extesnt,
R T Could you tell whether Bruce Daviswes there all
during the pericd from August 19th through August, say, 29th?

A 1 believe he was.

2] Wihat makes you belisve that?

A, Well, he was there during ~~ aftex the raid, hé
didn't get arrested. Because we went up to Olancha, and ==
and Itve seen him around.

8 My question is: Do you know whethar Bruce was
thers between August 19th, there st the Spahn Ranch, batween

August 19th and say sbout August 29th?

MR, KAY: Asked and answersd.

MR, DENNY: I don't think it has been answered.

THE COURT: Susteined.

¥R. DENNY: Well, your Honor, I'm not sure whethsr the
answer is yos or no., I'm not sure she has answered,

MR, KAY: I believe she said she thought he was there.

THE COURT: That's what I heard.

THE WITNESS: I saw him around. He was around,

Q BY MR, nnimr:- Vell, do you keow »-

[ 2]
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THE COURT: That may rexain in the record.
Q BY MR. DENRY: Well, do you kmow he was there, or

are you just guessing?
A Vell, I know he was there,

he could have left and gone to «- like, say, & store or

something, and I wouldn't remenber it.

5621

But thera's a ~= like
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Q All right, but otherwize, during each of the
nights he was there? |

A Toah;, he was there.

Q AL) right. How do you xnow he was thesre when you
wara up in Olancha part of that time?

A Wall, X'a not talking sbout when X was in Olancha.
x"m talking &bout when I was at Spahn's Ranch.

g I'm talking about the period August 19th ana
August 29th. You heard the guestion, didn't you?

A Yeuh, bhut nobody sald he went snywhere when X
was in Olancha, and I was only in Olanchs for a couple of
drys.

Q Mobody sald.

S0y you'rs basing your sarlier testizony he was
there on whethei ox not somebady told you he was or wasn't,
is that righer

A He was there.

MR, KAY: That's argussntative.

Q BY MR, DBNNY: Beg pardon?

He waz there.
¥You know that?
wall, after I got bagk from Olancha, he was thexe.

oo 0w

Waere was he during the tios you warxe in Olancha?
MR, KAY: Calls foxr speculation.
THR COURT: Sustained.
Ii there is an objection, wait to Jdstermine how
the Couxt rules bafore you answer.
© THE WITMESS: Okay. .
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THE COUR®: If the Court sustaine the objection, then,
you don't have to. T o
G BY NR. DERNY: Was ha in Olwncha when you wers in
Glancha?
A WMo, I don't resesbexr him bsing in Olancha,
Q You don’t.
May I have just & moment, your Honox?
When were you in Olancha?
A A couple Of days after I jot out Of jail I went up
to Olancha. Bruce had come back to EHpahn’s Ranch.
14 How do you know Bruca was in Olanchud
a Well, bacsuss Charlie £olad him to take some junk

- up to the desext. He had a whole bunch of junk.

Q you're basing it on hearsay, then?

A Yeali,

Q And something you heard frds Charlie that leads
you to believe that Bruce went to Olanchay is that rijht?
Well, he told him to go to Glancha,

You said he told him to go to the desert.
wall, that's where they were going, ko Olancha.

0o » 0 b

How do0 yau know?
A Bscause this guy nased Dave Hannan, I think it

- was, szid he had a ranch up there. And then, he asked every-

body who wanted to go to the dessxt. And he told Charlie that
the ranch was in Olancha, and ail of thiz stuff,

Q Dave Hannan did?

A I thiok that's his neme;

o He told Charlie in your pressnce?

L)

CieloDrive.comARCHIVES




10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

L 5624

T

o A, ﬁ;i'l,, he told part of .{_t in Ry pressnce, PFart of
it chaxlie said.
I‘ ™ A1l r‘ighi:; ‘And is that where you want in Olancha?
& To the xanch, yes.
¢ %o Dave Hannan‘s? t
A Yes., e .
Q Wall, werw you 'wnm that Hr. Davis wax stopped
by Officer Cox with Watzon and a girl on August 24, 19692
HR, KAY: Assuxes facts not in evidence,
TRE COORTs It Jdoes assume facts not in evidencs,
sustained,
& BY MR, DESNY: Well, 4ld you hear from Np. Davis
that he had basn stopped?
' MR, KAY: Calls £Or helx= «e
Q BY MR: DEMNY: =« up in Olancha?

This is being offexed not for the txuth Of the
natter, but yhether, in fact, it was said, whether this is hex|
knowledje.

MR, FAY: Calls fos heacsay, your BHonog.

THE COURT:s Sustained.

1t BY MR, DEMHY: Well, is there snythiny that would
perhaps refresh your recollsction as to whether Bruwve Davis
whs at the bpalin Ranch all of the time batween Aujust 19 and
August 29 for you? |

A Could you say that agsin?

MR, DEMNY: would you zead it back?

MR, KAY: well, I's goiny €0 object, How would she know
it thers witx anything.
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THE COURT:s EBustained.

MR, KAY: Anything that cduld refresh your recocllection.

1 BY MR, DERNY: Well, you say that you believe -~
you know that Bruce Davis, sxcept for the time that you were
in ‘ahncmr.- which was just & couple of days, wax at the Spabn
Ranchy s that right?

P

A Uh-huh, Ohehuh.
Q Youx -anmz:?r

A Yer. | . '}"
@ AL xigh.

lw, 1f 3"01.; ﬁ'l;t sone report that showed that he were

not there, would that changs your state of abuol.uu knowledze,
do you think? |

MR. KAY: Well, that's ixrelevant.

THE COURTS Systained,

Q BY MR, DENNY: Who wlae wis there all the tiae
betweasn Augzust 19 and August 29 =& the Epahn Ranch?

M. KAY: That’s irrelevant.,

THE COURT:1 Sustained.

Q BY MR. DRMNY:1 Well, was Tex there all the time?

RR. KAY: Irrelevant,

HR. DEMNY: Cegbainly relevant to this charge.

THE COURT: Overruled. You shy anawer.

THR WITNESS: Between Aujust 19 -~ yeah,

Q BY MR, DESNY: Tex whs up in Slancha with Snake when
you got therse, wasn't ha?
A Yax,
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] Wall, then, he wasn't there sll the time between
August 19, 1969 --

A Well, I don't know the date we want up to
Olancha.

a Do you know the date you got out of jsil?
Ne.
o you know when you got in jafl?
The 16th,
A1l right. How loog did you stay in fail?
A few daya,
How long is & few days?
Three or four deys.
You stayed in jall three or four days.

O P 5N P OH b D

¥May I bBave just a moment,your Honor?
o THE COURY: You may.

"+ " MR, DENNY; Your Honor, T would request that the Court

take judicial notice that August «- Sundsy, August 24th;

. Hgnagy, August 25th, Tuesdsy, Avgust 26th; were the days of
1 'the wesk with those particulsr numerical designations for

i:@us_vfst,: 'ﬂ:ill following into September of 1969,
- H'B’IA!: Chacking from my celendai that appears o bo -
| coFFagt... .
THE COURT: So stipulated?
MR. FAY: It ias 2c stipulasted,
TRE COURT: Thank you,
R BY MR, DENNY: Now, Miss Hoyt, let's just go
below herea and put the precading week.
D¢ you remenber, by the way, what day of the
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.

week it wais that the now famous August 16th Spshn rald was?

A Mo, '

Q You don't kRnow whather it was & weskend ox
otherwise?

A o,

Q Tha days of the wask all just seemed tc melt
into sach other at Spabn Panch, is that »ight?

4 Wall, do you ressmber what dsy of the week it
was three years age on August 127 No,

] You were not arrested thet fxequently, ware
you?

A Xo.

Q This was a bit unususl for you, wasn't 1t? This |
arrest of August 16th,

MR, FAY: That's frrelevant, your Honor.

THE COURT: Sastained, Mr. Danny.

& BY MR, DENRY: All right, now, you say that you

“'wexe 1n Jail sbout thres or four days?

A Yen.

Q wsll, taking the 16th, which bappsned to be &
saturduy, u nhe pyinc of demsrcation, léth -+ 17th, 18th;
19!:&; vas it thu uth or 10th you got out?

.'., ‘s M"m thera. I don't know the dates.

Q mn, your koow the sswmbay of days, is that ::i.ght:‘t
.~ ' A7 Pretty much.
Q All vight. Well, we'll pot right in between
here "Barbaras out of jail.”
And then, when was it that you went up to
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Tl

‘ﬁ'.“,‘ ’ Q i “gir was it the 25ch, aftey, the Monday?

Olancha?

A A ¢ouple of days later.

& So sometime betwesn tha 21st and the 22nd, then?

A FParhaps.

Q Wall, can you ba any aore specific for thase
Jurors hare? |

A Not veally, because 1 didn't know the dates.

All I can do is BULRS, ‘

Q I'n not talking about dates,; ma'sm, I'm talking
about nuamber of days. The time it tekes the moon to go
arcund the eaxth cne time -~

A Wall, & douple of days.

Q -~ {8 ona day, snd then the next day; was it
aliogt twe of those?

A It was & couple of days,
.+ ALl right, .
All right, put "Barbara Olancha.™
ALl right, then, how long did you stay thexa?

A A faw days. |

2 Wall, what's » fow daya?

RV Thyas, four. Maybs two., Maybe five, I don't
think it was five. I don't remesber sxsctly,
] Well, say tws, thras, you got back on the 2&th,

W M

,g‘ - ‘cﬁuﬂi& be.
A codbe,
. a "ﬂ'&iﬁl, 1f it could bs, I'11 put hare *Baxbara back,
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1 A I don't think we staysd there a long tise. We
. 2 only stayed & few days.
8 Q Wall, maybe it was befiors the 24th or on the
. s | 24eh? *
¢ 5 & I can't say, Mr. Danoy. I don't resssber whan
| 6 the 24th wvas.
7 Q It was a Sunday.
8 A Well, I didn't remembar the Sunday.
? ] Again, the days all seem to melt iunto each other,
10 is that right?
1 A I dontt ramember the dates,
12 Q All right.
. B Well, you do remember ssaing Charlie sud Stephanie

. 1 Schram driving off ia that police car, don't you?

. h 15 ‘ A

Tas,
: 16 3 Wall, if I toldyu that that was on the 2#th,
K would that help refresh your zesollection as to whather you
18 wers back from Olanchs or not?
1 A Well, I would have been back by then, then,
2 R Wall, hew scon wers you back before then or did

A you get back the same day that Charlie snd Steph wers taking
2 off for jeil?

B A It was arcund that time,
# 15, @ AL righe.
. S ‘. Well =« .
e ® 4 It could have been a day bafore. It could have
. . 7 |, ‘baen w5 days 'bafors. It could have besn the sase day,
28
3b £1s. R ‘ '; az';"
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. ) ol R
3o~1 1 Q Well, let's put » little red arrow, at any rate.

. 2 | That may be that'’s the time you got back.
) 3 All right.
: 4 ~ Mow, agein, you du recall ~- I'l not sure whether
v | 5 | wa got this pinned down or not, that when you want up there

6 | Tex and Snake wers already up there in Olanche, weren't they?
7 A Yes. There was a whole bunch of other stuff up
8 | thers. You knuw, biy truck Loads of sturs,

2 ¥} Other psople?
w0 A Hah?
u Q Qther people?
12 A Mo, big btruck lomde of motors and things like
31 that,
1 Q All right.
® B o your knowledze Tax and Snake wers, if not

; 16 stopped by a feputy up thexe, thay had zose little runein
7 1 with a Deputy?
il A Oh, he came around every single day.
® g You wera there, too?
20 A Well -~ uh, ysah, after I got up there, I was
2 thexe,
2 Q All xight, Were you queationed by then svery
2 single day?

2 MR, ¥AYs That's lrerelevant, your Honor.
25

: THE COURT: Sustsined,

: » MR. DEMNY: Your Honor, this goes to establish ~« I don't

) )
. “ | want to axgues There is a time element here that is impoxtant,

' TME COURTs ALl right. fThe Court will permit you to
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. !ﬂ"‘rp oo

&  BY ak».' DENKY: Were "yot; questioned by hin svery
tny? RN K

A I wiksn't r;aihy'quaauomd by him.

& Diq ke xake & note, if you know, of the fact that he
had intsrviewed you?

A He didn’'t intevview me.

Q Or wake out anything when he came up to talk to
you, like & Ffield investigation report oy sanything of that
kina? '

ME. KAY: That calls for speculation,

Q BY ¥R, DBEHNY: Did you see him sake out any kind
OF card oy report?

A 1 don't remepbex seaing him & thet.

All right. This wan Deputy Cox?
Thet sounds right.

Inye County Ehexife?

That sounds xijht,

L4 AlL right., And there wae a little lé-yenr old
or 15-year old boy up there, too?

A Yeoh, he was -«

Just "yeah" is f£ins.
¥Yes. He waen’t thers when I got there, thouyh.

- N~ B

O, he caxe later?

¥o, he left earlier.

vh, he left before you got up there?

Yas.

¥ow, then, how long was i, you say, after you gat-

L o B R
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back that you heard the soresas, you say?
A About a week.
G About ¥ weak?
‘A i '?‘rhu;nwcr, 1 don'k know how long it was.
: Q’ Well, let me try to refresh your regollestion &
z.a.cclubttf'.."-“\! o
A It was nOrs thax; » coupiﬁ of days.
Q ALY xight,
Tau're being questioned by Mr. Key here. Rage
5457 off the érm;cript. : ‘

"0 All xight, now, between the time that
you were at Spshn’s Ranch after the August 16th
zaid, that is after you wers releassd Zxom jail ==
wall, let xe msk you this, first, in the latterx
part of August, 1969, did you and the other meabers
of the Marizon Yamily go to the desexrt, up in the
Barker-Maysrs Ranch axea?

*A Yas."

D& you resmsanbexr that?

A Ten.
G All right. Now, he wasn't leading you thers, was

he?

A ¥o,

Q You reneabared 1t wiks the latter part of August,
an't you?

A Yen.

Q All pight. And when ydu talk about its bBeing the

- latter pard of Aujust, what 4o you mean?
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A
Q@

or the last thrae days or the laxt week?

The latter part of August.
well, do you aesn the last day o the last two days |
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A Just the latter part of August.
Q Well, what do you seasn, pa‘am, by the latter part oA

A The «nd of Augusi,

Q Well, <o you asan == as I recall, when we talked
about this a little bit sarlier, you had said something about
the last twh wedks.

A Ukay, the last twd wesks Of August,

| wWell, ou know that you didn’t go up to the desert
in the sscond %0 the last wesk in August, didn't you?

A Could yau say that again?

Q You know you aldn't go up t& the dessrt the second
to tha J.nliﬁgmjak of August?

R Thq-,sqgmé £0 the last wesk of August?
Q@  Because that was ~- in Olancha =-
A % don't know what you meAn by the “second or the
last week,” | Y |

¢ Well, thexe's the last week, the sscond to the last
week, the next to the last wesk =- you know, the week preceding
the last week.

A Uh=huh. ,

G All right. You know you didn’t go up £o the deserit
then?

A I went up to the desert after the rxid in the
lattexr part of August.

Q Wall, I's trying to help you, Miss Hoyk, here, by
setting this thing out for you to refresh your recolliection.

Now, you look ak that,
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1 You see the second to the last wesk is the lower
® 2 | oris here, the L7th, 18th, 19th, 20&h, 2lst, 22nd and the 23xd.
3 1 And we'ye got the fact now thet sbout the 21lst you

[ AT

3
'S

went to Olancha and saybs about the 24th you got back,
¢ 5 | remaxbex?

6 | Do you reaembar that?

7 A That could be right and it could be wrong.

8 Qe Waell, how wrong could it be, Mrs, Hoyt?

s A Oh, about as long as it could be vight. Bacause

0 | £¢ gould be -~ after I gok out of jail waz -~ we were ohly
1 | there & eouple OFf days. I don't know which date we laft, wWe
12 weras only in Qlancha for a coupls Of dayx. X don’t know which
13 | day we came back, I didn’t pay any attention to the dates, =0
. 4 | I can*t really pin it down.
. o @ All right. There's jusk -~ you know, afier you get |
y 16 | pack here, there's only ohe sore week batwaen the 24th, and you
7| smy you mm;bneh in time to aes ~~ you wers back in tiae to
18 | yes Chaxlie and Gtephanie hauled off to jail on the 24th. £o
® | 3¢ was méuinét batween the 24th and the 3lst that you laft,
D | then, wasn't ib? | |

4 tol 2 A For the dSesext?
22 -

2 | o 3
24
25
26
E 27

28

CieloDrive.coOmARCHIVES



b1

10

I

12

B
ey
- 1
16

T |

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

5636

Q Yosh.

A For Death Valley?

] Yaah,

A Yas,

Q All xight. About when?

A The day after the screams.

Q Al) vight, And those scraspms wére under the
light of the full moon; is that right?

A Itm pratty sure it was full moon, yss.

Q All zight, Row, if I teld you that an expert
hed come and testified before this jury that thie moon was
full on August 27th, the pight of August 27th to the 28th -~

{ ?n_m;%mi: Well, your Honor, 1'm going to object to

fth'nt,"" Séc:ﬁie Dr, Kaufmann testified that it would appesr
- that ==

" 'YHE COURT: Let him Einish the question.
" MR, KAY: Excuse me, |
2 BY MR, DENNY: Would that help refresh your
recollection as to about when you heard those scresms?
MR, KAY: Well, I'm going to object to that, bscause
Dr. Kaufmann testified that it would appear there was a fuil
moon on the day before and the day after a full moon also,
to a lay obsserver == even to himself -+~ without sensitive
slectronic agquipment. '
THBE COURYT: Sustained.
] BY MR. DENNY: Well, i1f I told you that an

expert came and testified chat on the 26th, 27th and 28th

through the 29th, it looked like there was a full moon up
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2 1. Ranch areal
P i f

" MRJRAY: Well, your Honor, I'm going to object. - It

" npn the 29th, left f£or Barker ~-"

20

25

in the sky, would that kind of help pinpoint the time whan
you heard the scresms? '
A I know I == L knaw I beard the screams at the
sud of August, so it dossn't really do anything.
Q It doesn't do anything.

VWeall, then, you say there was this conversation
down by the creek the very day afcex you heard the scresms,
and that very same day, you left to go up to the ranch; is
that right?

A Yes.

2 All right,
¥almost full moons” so that at the latest, you left about
Friday the I9th; is that right?

A Could be.
") AlL right. And that's £for the Barker-Meyers

S0 =~ here, wa'll put over here

i

appears that Mr. Denny haswritten, in front of the jury,

. "R DEMNY: Barker-Meyers.

MR, KAY: ~~ "Mayers,”" and the witness testified that
shs could have., She didn't say that she definitely left on
the 29th.

THE COURT: All right. That's sustaived.

o) BY MR, DENMMY: ALl right., Lst's be fair sbout it,
Miss Hoyt, and weita “cculd have." Shall we do that? "Could
tiave,” is that goiag to be fair? '

ME. KAY: I'11 obijact tc Mr, Denny's comsents.
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L r q Wall, let's start that way. Vhocame with you?

and Sherry and Snake and Kitty.

THE COURT: Sustained.
2 BY MR, DENNY: All right, When else could you
have, homm?
& A day sooner, a day later, Anywhere around that
time. I don't know the dates.
R All rvight. Let's take a day sooner, a day later.
Ukay?

1'1] make 3 little arrow heras, "a dﬁy sooner, &
day later.” Maybe the 28th you left, maybe the 30th you
left; okay? That's still the end of August; right?

A Yeah, thatts still the and of Aupust. ‘
Q Okay. And that*s as close as you can come to 1t; i

is that right?
A I don't recember the dates.

Q All right, ¥Who left? Charlie left, didn't he?

MR, KAY: Well, that's ambigucus. Wwho left, where?

Q BY MR, DENNY: Well, we are talking about the time
when you left for the Barker-Mayers Ranch, aren't we? '

~_ Who left at the time that you left to go to the
Bltkir-ugyer?; Ranch?

A Oh, who came with ma?

A  Ckay. Brenda went up; Cherlie went up; Ouish

And in the other car, Tex snd Danany and Bruce,
Thexe was another truck that had a whole bunch

of our stuff in it.
d Who drove the truck?
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T don't know who drove the truck.
Vell, who was in the truck?

Danny, Tex and Bruce.
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S~ 1 1 ¥ what kind of a vehicle did you go up in?
C ] 2 A Rent-A-gar, |
3 Q A1t xight, What kind of truck was thia?
. 4 A Just an old txuck.
. 5 G An old truck. NXow, frow the time you got wp

6 there wniill the tise that you -~ you left, you took off on
7 | thet terrible Journey of I8 miles, walking, Charlie sas still
8 up therer right?

9 A When. I laft the desext, was Charlie still wp
10 | there? Iu,th'ﬂ[:, what you ars asking?
1 ‘ : Q . Yaah, ‘
12 | A | x..“'h;__ | .
18 Q And he had been from the time that you all left
. 4 together, until 'é;u time i that is, from the tius you sll
. 15 laft Spahn’s Ranch to go up tO the Barker-Meyers Ranch,
‘ I6 antil the tiﬁu'wmnﬂym cut out, walked across the desext to

b got awhy from thes?

18 . A o,
19 Q ¥o?
20 A No.
A Q Bruce <~ how about Bruced
2 A Let's sen. I think Bruce left -~ yeah,Bruce
23 left. X'm pratiy sure he left,
2 Q when did Bruce lesve?
. B A I resember the day that they wera goiny to leave,
; 2 and that was the day Paul and ~+~ and -+ yh ~~ Scoth and 2ero
.— * # camE up.
| 2 0 Prul Watkine?
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A Yoah.
4] Thin was ~-
A That's the day Charlie left, too, He decided to

Q This was after Paul Watkins' physical exan?
A I guexs it's that tise, He cane up to the dnt'nxt
with those two juys, and ==
¥ Ml rizht. Now, Faul camne up with scott and Zexra?
Uh~huh., And T don’t xnow the Jdate.

Q well, szsuming you 4on'*t know the date, Niza Hoyt, --
A I don't.
1] I appreciate that.

(Continuning) ~= do you have any imt as to the
nuzhexr of c_!urs" that passad betwest: the time whan you all got up
to the ranch, the Sarkeg-Neyers Ranch ares, and the tiss that
Paul, Séatk uq:e; g:ira got thexe? N

A UL -~ Paul, Scot;t and Zero got thers «- it was
atter Juan and sﬁﬂi&.&%ﬁu s

o] All kight_t; Let's put Juan and Sadie a little bit
ahead of thew, < '

A And X don't know the date of thak, eithex.

Q Wall, asauming again you don't know the date, how
such after you all got up there -~ you and Charlie and Tex and
all the giris -+ aiad Juai; and Sadis get up there?

A A Lew days.

Q Wall, sgain, now, hiw many ia a few Qdays?

A I don't. know.

(4] Four, Cive, #ix? Three, two?
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21 S 1 A could have been, _
. 2 Q pould have been any of those?
3 A L think it was gors than two. Could have been,
N 4 | 2 Aldn't count the days,
v 5| ¥} Well, if it was npdre than two, would you say three

6 | or four would be more like 17

7 A ' ¢ould have baen,

8 KR, KAY: | One of the jurors Mas indicated that they van'i
% | hear you, Miss Hoyt. Would you try and spsak right into the

¥ | microphone?

u Q BY MR, DEWNY: ALl right. Let's put down here
2 ] "aould have besn,™ to keep it fair,
13 THE COURTr I'A1 give you & short recess. ¥ou have been
. ¥ | sitting here for a long time.
o 15 puring the recess, iadiss and jentlemen, yon are
e 6 oblized not to converse suonget yourselvez hor with snyone else,

7 | noxr pexmit anyons to converse wikh you on any subjsct connscted
18 | with the matter, nor to form nor #xpress any opinion an it unkil
¥ | it is rimdlly subaitted to you,

20 L About ten, Fiftesn minukes.

i

2 {Kid-aorning vecess.)
2 THE COURT: 7The jurors ars xll present. The defendant is

2 | preasent with counsel, My, XSy for the People.

# You may proceed,

%

) g BY MR. DENNY: Now, Miss Hoyt, you told us about
z 2 2 nusber O0f people who dAld 3o up ¢ the Barker~Meyers Ranch
= 27

. Ared.

2 You kind offalled to mention one person, possibly
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becanse he Aidn’t yo up thers. How about Bill Vance?
A He didn’'t 50 up there when I was there. He left.

Bill vence?
A Him and Blla left belfore we ~— befoxe the raid.
Q I beay your pardon?
A Bill vance and Ella left the ranch before the

raid.
Q ¥ell, that’s king of intexsasting.
MR, KAYT Well, XI'll obiect to Me. Denny’s comsent, that |
that's kind of interesting,
THE COURTs Yeas. Hr. Denny =
HR, DRWRY: A1l right. Strike thak.
THE COURT: Yes., Thes Court will stxike it.
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far as Mr. Vance is concernad, is that from sround the end

dissgres with that. It was arcund -« hoss --

_ Balley has testified hare that she left arcund July 28th oy

1 T N . . . - .
¢

] BY MR. DERNY: Dida't they get back -~ not
"ehaey™.
Didn't Mr. Vance get back before you and Charlie
and the rest took off for Barker~Meyers?

A No, Because vhen Sadie came up -~

Q Just a momeant. Your answer is "No," 1is that
right?

A Yes.

2 So that your best recollection of the facts, as

of July up certainly through the end of August, Mr., Vance
wis not on the Spahu Ranch; is that correct?

& Uh == X think he ~~ he didn't 1ia§a bafore the
end of July. |

Q Well, what I am saying, from the end of July,
let's say «=-

¥ Well, I den't know the day he left, so Il

8 Well, let me help you. If I told you that Ella

July 29th -« let's taka that as a starting point -~
i Is that true, or are you just telling me that?
Q ﬂﬁ, thatts true. That’'s reslly true. That's
what she testified. ‘

So taking that as a starting point, is it your
testimony -~ assumsing that Ella Bailey is telliog the txuthe~
is it your testimony, then, that you didu't see Bill Vance
on the ranch sny time during August; that he was not on
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. the Spahn ‘Ranch any time during August?

A I don't know the date thay left. He was thexe

.E.uh'nn-:;uf and Dave got back, and Deve left either at the end
~,of July or.the begianing of August.

] Well, matam -~
The bagionning of August, I have to say.
Well, you say he was there =«
Dave was there at the baginning of August,
Aud B41l Vance had not left yet?
I'm not surs. I remsmber the day they left, They
took somebody's truck and left it «- well; go ahead,

~) That was Johnny Swartx® truck, wasn't it?

A I don't know whose truck it was.

Q All right,

But you say that Dave was there whan they left?

When Ells and Bill ieft?

A I think so. From what I can think of now, I think
he was,

Q All right, And Dave had gotten back in August;
is that right?

A No. Dava got back -« oh, you mesn from when we
went to the beach?

S Well, I don't know. You just said that Dave got
back from scméewhare. Dave had besn «~

A ¥han we want to the baach, we got back at Spahn's |
Ranch at the end of July or the beginning of August. At
that time, Bill Vance and Elis were there.

Q All right, And there was a -- and it was a few

> O » O >
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days after you got back that they tock off?

&6-3 1
. 2 A Wait & minute, 1 can remenber when -+ whan me
3 | and Deve and Bill, we used te go down to ths store, and
N 4 that was batween the tima =~ that was aftar wa got back,
5 5 Q And befors they cut out?
' 6 A Yeah. And bafore we went to the beach., And
7 we speut some time at the beach,
8 R Ok, And -~
9 . & And ==
10 : . + Ju:f & momant., Just £ momsnt, What was the
‘ 1.] ¢ pericd of time that you and Dave spent at the besch?
Lo A The end of July.
‘ 13 : R, ﬁmtiufdof July.

| ., ¥ | A Yes. About about a week, sayba, ox so. I don's
5 .

:taquy --'it*wu toward the end of July.

: 1 | Q ﬂull,m, tm;c again we ave tColking about the lut
w ﬂnkl of July. ox ths last vesk of July?
1 Y I don't vemawbax the dates, I don’t know the
¥ 1 dates.
2 Q Well, when did you get back to Spahn Ranch? Do
2| you have any idea whan you ~= |
2 & Wa got back -~
= a8 w= got back?
# A You know the time when they lended on the mopn?

% Wa wers at the beach then, becauss they had Lt over this
26

- loudspeaker at the pisr. .
) # & All right, How much after that did you coma back

28

to Spahn Ranch?
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Pomd

&b A faw days.

Well, again, iz thar two, thres, four, five?
Itm pot sure of the number of days.

4] Auyuay, let's taka just the period from August
5 | 16th, the Spahn Ranch vaid of August 16th, to the end of

6 August, You vemesbsr that pexriod?

o
» 0w

-
-9

7 A Yes,

8 3 Dave wasn't around than?

9 A No. ) ,
| g And is it Ayour testimony st this time, before

this jury, that Bill Vance was oot on the Spahn Rench at
any time betweaun August 16 and August 312
Sl f MR, RAY: Wall, that's calling for speculation. He can
B[ sak hax for her knowludge, whethar sha saw it. But _spuhnia
. . B l!anch is a big place, |
. s 2 THE poma évnmhd. You may answer,
S R 4 WITNESS: Betwasn the time I got up to the desert
18 md the’ tm that Sadle got up to the desert, he =-
® |, R, WM. DOUY: Mataw, I's just asking you -~
w | A . 3111 Vance csme to Spahn's Xanch. 1 don't
- know the date. Ceuld be at tha end of August, arcund ==
2 1 you know, the last days of August.

5 fis, 2 X don't koow. I have no idea what the date was.

24
25
26
P 27

28

CieloDrive.cOmMARCHIVES



10

1

12

13

14

15

16

7

18

19

20

21

22

23

24

26

27

28

5649

[s] How, then, I think you testified on direct that
Parnny went up with Bruce and Tex, and you also just told us
that a little bit agor is that right?

A Yos.

g That 4s up to the Barkera-Neyers Ranch?

A Yas.

4} And how Long was Mm}' G there bafore he left?

A Ha whsn't up thers that lonj.

Q A couple of days?

A I don't know. I don't know how sany days he was
there.

> A day?

A Well, he was up there sores than a day, I think, I
don’t know how amny days he wes there. But, anyway, he left
protty guick bescause he wantsd £o jet «- he had & hearing with
hisx son.,

Q £0 he left pretty qoick.

Well, now, pretty guick would he akout & duy,
would you say?

A k 4 dﬁmfg know, I don't know how long he was thare.

| ¥ told you I don't know the dates.

@ Well, you know he came back 3 couple Of days later, |
iz that right?
A Yeah, he cine back, |
Q ALL right, . .
A Buk I dt"m't know how nany days that was either.
Q well, diadn't you'testify on direct:
“Mow, after you got up there Jid Danny
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*PeaCarlo leave?
A Yas.
*Q pid he return sometine later?
' Yes,
*Q Approxinately how lony was he gona?
A A couple of dtﬁ."

A Wall, ysah, & couple of days,
Q All right,
A That's what he said.

£0 that, again, in this period when perhaps you
wenk up on the 30th, and perhaps on the 20th, if he stiyed
there parhaps a duy or so, and then he got back & couple of
days later, that would put it over into around the 2nd, mayvbe
avun the 3gd of September; ia that vight?

A I& could he. Then, again, it might not be.

Q All rijht, And when he cava up, did you see him
with & gut, & particulexr gun?

B Yexh, I remssber his having a gun.

Q You resesbar him having a qun with a kinag of
rounded handlie like & pirate jun?

A Yoz,

MR KAY: Wall, )ycmr Honor, My. Denhy has handed as a
plcture that appears £o be -

KR, DEENY: Well, your Honor, jukt a& nonent. If Mr. Kay
is goiny £o sake a spesch, I would like to have him do it at
the berch, -xiwum like Lo have it warked next in orxder and
show 1% ko the witness, If there is going to be &n objection

and argusent on 3%, © would like to have it heard at the bench.
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]
3
t

MR, KAY1 h;l right:; Naybe that would be preferable
to have it hesrd at the bafgh.

THE COURT:. You mty havse it marked for identification,
which would be R for identificakion.

HR. DERNY: May we sark it?

THE COURTs And you asy approach the witness.

The Court overrulem the objection. Thers is no
question pending.

MR, KAY: Oh, all »ight,

e AY MR, DEWKY: I show you this photograph.

Doas the handle appear to be the typs of handle
that you were raferxing to in your testimony?

MR, KAY¥: Well, your Honor, X can't -= I'll ¢biect that
it ig irrelevant, whether or not My, DeCarlo had a pirate
sword I cen’t sag any Televauce -~ Or 2 gun,

TREE COURT: Sustained.

MR, DENNY: Your Honox, she has identified the typs of
handle of the gun which is releymnt to haer testisony.

PHE COURT: The Court dossn't believe it is relevant.
The court will sustain the objection.

HR, DENNY: May T be heapd at the bench for an offer of | |
proof?

THE COURT: ALl right, you say.

- (Whexeupon, the following procesdings were had at
the benich among Court wnd counsel, outeide the hearing of the
Jurys)

THE COURT: What's the relevance of ‘this, ¥r. Denny, a=z
to whether he carried a cap pistol, a slingshot or & gun?

1]

-
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1 MR, DEMNY: Sechuss ha brought shorty's gun with him,
¢ 2 MR. EAYs That might be relevant,
3 | ’ MR . DM!.’: If then identities it as a particular type
1 s | of bbum, and she haw a;l through the trisl, and at the grand
bew v 5 | Jury hearing, and aven before the trials “agun, and she has

'e idantizied & yun looking like other than what Shoxty*s pun

7 | looks like, And when she has said that t!m‘ gun &t the drand
8 | Jury hearing, when she was shows the gun --

o THE COURT: Ghown whak gun?

10 MR DENNY: Shown one of the two juns in evidence, the
1n | two @f Ehorty's guns in evidence, "Wo, it doesn't look like
12 | that gun,™

13 And this is particularly in regaxrd to the guns

. . | that was displayed at the dinner at the Mayer's Ranch.

._ B Ehe gald ic had a rounded handle like a pirate

. 15 | gun,
17 MR, KAY: 5o aaybe it wasn't Shoxty’s gun.
18 MR, IERNY: Well, I bhave the right to show that.
18 MR, BAY: ZThis is oubside the scope 0f direct exasmina-
20 | tion.
21 MR, LDENNY: Xt is not at all,
2 | MR« XA¥: Thaere's nevsax been any testinony from her on

2 | direct of identifying any guns or sesing any guna.
Sa fol 24 THE COURTs IX'11l sustain it on that ground.

26
" 27

28
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Sa-1 1 MR. DENNY: Just a moment, your Hooor, she testified
. 2 to conversation at the Meysrs Ranch.
8 THE COURT: All xight.
iy 4 MR, DERNY: Juam Flynn is slso going to testify,
2 5 presumsbly, 1f they call him, that at that dinnex Charlie
: 6 pulled cut this gun and passed it arcund,
7 NHow, I have tha right to go Imto what she saw,
8 | what elze shs saw,
s THE COURT: Pulled out what gun?
0 MR. DENNY: Pulled out what hs will say was Shorty's
n o gun,
12 THE COURT: ¥as that her testinmony on direct?
13 MR. EAY: HNo, she didn't testify t& sesing any gun
- 4 [ or snything 1ike that, She didn't mention a gun.
. 15 MR, DEWMY: Youy Houor, I'm saying I have & xight to
; 6 | go into what she did see. She said she saw my client smile
1 and nod at that dioner.
18 MR, RAY: And then, she said no, I didatt see him
s snile, T saw him nod,
m | MR, DENNY: Okay, fins,
2 MR. KAY: What doss thet have to do with the gun?
2 MR, DENWY: If sha saw that, and there was z gun
% baing passed around, as Jusn Flynn will testify, then X
‘ . have the right to sxsaine her on a1l of what she saw at
,. B "'thats dinner. The mere fact she wasn't asked about it on
: L .. - direct dcesn't mesn I.don't bave the right to go into i,
. B jl THE COURT ;' *—!nu may ask her about the cizcumstances
% of that dioner, but at this tise it doesn't appear to me
- e
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the inquiry about the gun and the way you're going about it
is at all relevant.
MR, DENMNY: All right.

(Wheareupon, the follewing proceedings wers had
in opan couxt within the pressnce snd hearing of the
Jury:)

TRE COURT: Tha objesticn is sustained.
Q BY MR, DENNY: By the wiay, Miss Hoyt, let's go

to that dinner that you talked about at the Meyers Ranch,

where Juan Flynn was, and bunnf DeCarle was, and Bruce, and
Charlie.

You testified to cextain conversations. You
testifiad to Mr. Davis here saying, "Yesh,” and nodding,
and "Yeah,” and smiling.

And than, you changed and Iliﬁ.'“ﬂo, I take that
back, X dido't sas hin smile."

Do you remenmber that?

5 Yas.
Q well, 4o you ramember anything like s gun being
passed around durjng thet psrticular dinnex?
A Oh =~ no, I didn't sew it.
R You didn't asee that?
i 1 didn’'t see a gun being passed around. 1f 1
did see it, 1 don't remembar it.
MR. DEMNNY: May I have just a moment, your Honor?
. THE COURT: Yes, you may,
- BY MB, DENNY: Just so we have it clear, Nys.
Hoyt, were you thora from ~~ wall, did you sexvae that seal?

LI |
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z,‘:‘ .f. f"‘

5--3 1 ) p{d you ?12;139 cm?k that meal, halp prepars that meal?
@ 2| K e
3 Q You do it yourself oy the other girls, too?
3 A All of us. Or most of us, Y don't remember who
: 5 slse, |
) 6 Q  And what was it? Do you remembar what was
7 cooked? '
8 A Yeab, I made spaghettdi,
9 Q You mads spaghetti?
10 A Yap.
1 <] Anything else?
12 A 1 think there was pudding.
13 ] What kind of pudding?
A 1 A T don't vecall it.
. 15 R Wall, could I refresh your rscollection?
: 16 How about taplocs puddiog?
w | A That sounds xight.
18 2 Well, I don't want to put words in your mouth,
19 Miss Hoyt:. Far bs it from me to do Lhat,
20 | Was it tapicos pudding?
a A 1 balieve so.
2 & Do you have any independent xeccllection of it?
2 | A Wall, if you sald vanilla pudding, I would have
% said vo.
: % Q All vight. How about chocolate pudding?
; % A No,
‘““ % Q Jello?
' 8 A Mo,
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Pl
. ‘. R
L 4} Y,
R I . Q .

P - “
. - )
1 ﬂ
* .
s

.
5';‘

A

I guess I got up a couple of tizes and want in the kitchen
for this and that.

8

ware sating?

A
2
right?

& P D b

ey

, That sounds pight.

- bkay, good,
. Néw, vwers you thare, then, during all the time
that the men ware eating?

X

‘Taplocal

Yosh, I was thera pretty much all the time, but

Well, the kitchen is right next to wheras they

Yesn.
They wexa eating in the dining area, is that

Yeas.

You ware eating?

I wasn't eating then,

Ch, you weren't ssting than. Were you dieting?
Ne, T slready ate.
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Q2 311 right. And then, you heard all of this
convecsation, and what went on after the conversation
concladeds do you reaesber thak?

A Uh, I remeaber == yh -« I rexexber talking to
Danny ~- wait, no, that was befors.

Q lull, after w=

LA I believe Jusn went out,

;ﬁ . duan wmt', oul; und whm:; aid the other men go out,

] *

toa? ' : -;* ‘

A X don't Jmmv. :z'au Bot really sure. This in not
for sertain, I have a vﬁgm HRMOXY «

Q "_a VRGUS =

A | I have l:ind aﬁ a lvaguiuh pictiure of it in my wind,

Q Everything is king of vagveish except the conver~
sation?

A No,. DXNo.

Q Well, what wexory &0 you have that's specific ra
0 what ==

a Well; I reseshey =
Excuse ne.

== xe and Sherry were talking to Danny.

o B B

Excuse ms, Miss Hoyt, 1€ I say.
¥hat spacific mesory 40 you have as to what the
ken did after the conversstions all terminated there in the
dining room?

A Well, I recesber thay had a cigarette, the
clgaretten that Sadie rolled up,

G She rolled a litile jrass for then?

CieloDrive.cOmMARCHIVES -
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A ¥a, they wers cigarettes, you know, tobacco,
Q It wasn't marijuana?

A N

Q Well, now, are you sura that the men ware pot

ssmoking merijuana?

A Oh, they had up there, but thiz ~=

Q ¥o, no, this particulay night where you sexved --

A ¥o, they weren't st thia tise.

o You'ze sure?

A I;a-pxctby sure, bucause these cigaretten == bLg-
causs 1 h&;#nd Sadie roll them, you know, Thay were just
ro;i-‘ynu:»;m gigaretten, tobmoco.

Q! . | ALl Fight.  Did you all smoke thew, too?

A 1 ala, yos., o

Q And you afan't get high from it?

A Mo, ‘

& Tou had tmkna ﬁirijmau hafore s0 you knew the
difference, is that right? |

MR. RAY: That's lxrelevant, your Honor,

THE COURT: Sustained.

Q BY KR, DENNY: ALY xight,

Now, by far as you recollect, then, you dian‘t
sae any gun passed around ihe men, is that right?

A I don't reasabear sesing any gun passed around.,

Q All xight. But you 40 remember Dann DeCarlo
eoeing up to the ranch when he returned with a Jun?

A I rexesber -- like we wers sitting around, this
was daytims mné him showing it to us.
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i+ a1l zizht., And what did the gun look like?
A A rounded handle. It looked likes, you know; ohe

- of those old kinds.

Q A pizate dueling gun?
A I guess 53,
MR, DEVNY: May I appromch the witness?
THE COURT: You uay,
@ BY MR, DEWNY: Again, showing you Dsfendant’s
R for ddentification.
Did it look like that gun?
MR, EAY: ‘wWell, your Honer, I'm going to make the sane

 objection as I did before, I don't sae the relevance of

whather Mz, DaCarlo had a pirate gun.
THE QOURT¢ Ovsrruled, Yuu uay answer.
THE WITHESL: wWell, it looks kind of like it.
Q.. BY MA. DEMNY: Okey.
MR, DENNE: 1*d ask that this be received in svidence at

‘jt:hi'a tine, your ‘B'onbxg -0 the Jury say see it.

MR, FAY: Well, I object, I don't see any relevance.

THE COURT: The dbjsction is sustained.

¥ BY MR, m;. Well, they were Shorty's »~= that
was one Of shérﬁy's guns, wean' € Lt

A I believe so.

Q Thut's what you were told, that it was Ehorky's
guny is that right?

A I believe »su,

N, RAYS Callas forx hearsay, your Honurx.

THR COURTS Yes, At dosws gall for hearsay.
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g BY MR. DBEEY: 'You had sesn those guns?
THE CQOURTs The answexr is stricken. |
g BY MR. DERNY: You bad ssan t;hmu guns in Bhorty's |
possassion, didn't you?
A Bo, I don't revensbsr sesing thea in his possession,
o == no, 1 don’t remsscber seeing thes xt all while
I was at Spakn Ranch., I didn't xee thes.
Q Bag pardon?
A I do't think I saw thes while I was at Spahn‘s
Ranch.
Q Well, you saw this paxticoular gun thakt Danny had,
right?
This was at the Meysxs Ranch.
Q At Heyars.
wWall, was it your state of aind, «a'am, whan you
saw thadt gun, that that was one of Shorty's guns?
M., ¥AY: Irrelevant, your Honor.
THE COURT: Sustained.
G 3!‘ AR« DEREY: Did you sver sss Shorty's guns,

- P

. MR. KAY: Asked and answered,
 tmE cf:zmm : Gvirxfulqéa, You #n:( ANEWEL .
THE nxmsas,‘ I saw that g and I've seen guns,

L] i

'
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Se~k 1 -1 Did you aver see Shorty's gun?
@ 2 A When I vas -~
s | MR, KAY; Wall, I'm golng to cbject that it calls for
‘ S .‘l{:’.culatzi‘m. If she didn't know what Shoyty's gins locked
) 5 u.ke, hw dau lhn knon she's seen it?
':* 6, ; # m CQUR‘I.’: ‘!h- ijmt:im is sustsined, You may
7 ughuu 1!:.
J MR, mm: ¥Wall, avery witness =~
. o Q ‘ BY m. DENNY: Mise Hoyt, you kaow Shorty Shea?
| S ﬁ i 3 ﬁi&
11 9 And Shorty Shes had some guns; ware you aware of
12 that? |
B | A Not: until I went to the deser:. I don't remsmber
_ W knewing it when 1 was at Spahn's Ranch.
. 15 _ | THE COURT: Have you aver seen any guns in Mr. Shea's
: 16 possession?
1 THE WITRESS: WNo.
18 R BY HR. DENNY: Now, you say you weven't asware
v r.hct: he had any guas until you went to the desert?
2 A Yas. At lsmst, that's what I can remember now.
a | Q And then, you saw some guns that sceehow you took
2 | go be Shorty's gun? '
2 | MR. RKAY: Wall, that's {irrelevant, Calls for speculs-
2% ticn.
% B THE COURY: Sustained.
. 2 9  BY MR. DENNY: Let's go back Just a littls bit
. 11 to some of your sarlier testimeny, 1f we may, Miss Hoyt.
2 You indicated that at one polnt when you got to
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Sc-2 1 Spahn Ranch psople were cemping cut in the Devil’'s Canyon

.' 2 araa?

3 A Yas.
hy s | 8 Now, that Devil's Canyon ares, that's not what
; 5 you.would call west of the Spabn Rgneh, is 1e?
; 6 ' ' ‘A No.
| ;57 ; ;' o Q What direction ig Devilts Canyon from Spalin
L Ranah?

:, - 1» : tm. yon 3::' uadar thae fresway, up that-sway
0 (m&:lcncing). 1 guass it is noreh, I might get tha divec~

91

1 l::&na m:ons jnﬂt because of not knewlng which is north and
2 | . south, ytm kan
B | - Haﬁ; wuld you like to come down here just a
o 14 ninute.
.' 15 THE COURY: You may sgain use that pointer, the polnter
! % | bahind the board there, Mr. Denny, |
- Q BY MR. DENNY: To familiarize you with this
18 particular exhibit, which is Peoplats 92 -~
1 THE COURT: The Court is having trouble hesring. Want
20 to use that microphone?
A MR. DENNY: I'm having trouble speaking.
22 MR, XAY: That's from all that scresming.
% MR. DENRY: Yhat and a wold, Mr. Kay.
24 2 BY MR, DENRY: 1Is this the Spsha Ranch hers
j % {indicating); you recognize that?
; % A Yes,
" 7 Q Santa Susanpe Yass Road (indicating)?
2 A Yes,
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S5c~3 1 Q Simi Valley Praaway (indicsting)?
. 2 & Yes. '
3 R Up hexe &8 Devil's Canyon (indicating); is that
) s | correct?
: 5 A Well, whan wa want to Davil's Canyon, we went
! 6 down here (indicating), underneath the freeway, and over
7 here (indicating) # little bit, you keow,
3 Q Over where it says "Hut‘:nthlﬁ?
9 o 1 A Yank,
j » w;’ :‘ - =1 And than, up intc Davil's Canyon?
P n.{ . A O T,dem's think X went higher up fato Davil's
127 Canyon any more.  Tf.we're talking about the same waterfall.
13 .+ % . Kesp the microphons up,
. 14 SN Veuld you like to move over here so the Sury can
.‘ 5| ses, t:_hip‘.;; R
. 6 | Sp the area is Devil's Canyon that you remewbey

7 talking about fs vight in this area that's merked
18 *Waterfall" (indiocating); is that correct?
6 fls. 19 A Yaah, that sesens right.

20
21
22
23
24 -
25
26
= 27

28
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2 -And how far is it from Spshn Rench over ta this
arsa marked "Waterfell™? Do you have any Ldea?

A 1 den't know. It isn't zeal far, beciuse I
walked that oua,

Q Well, you walked 28 miles out in the desert,

didatt you?
' & Yeah, That was far,
Q AlL rvight. This wesn't quite that fax?
A No,
Q Do you have any fdea how far it is?
A Two, thres niles; maybe.
Q Two, three miles?
A Maybe not that -« maybe uot that much.
Q All right. Do you want to retake the stand,

i

By the way, lat’s get to that little rrek cut
in the dessxt,
Thet was s terrifying thing for you; is that
right?
di It was tiriog.
2 And you were fearful of Chariie Manacn; is that
right? |
& Yas,
Q You wers afraid that he was going to kill you?
& Yas. '
2 You were afraid that he was gaing to kill you

* “because you were leaving that area?

A Yax.
8 ,‘!g*u ware afraid that he was geing to kill you

RETSRENE S | CieloDrive.comARCHIVES
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bacause you knew all about the terrible things that he had
been doing; is that right?

A Be didn*t know I knew about & Iot of things that
1 41d koow abouk,

Q Ah! ALl right,

A But sowe of the things be did,

Q And su you smack out (frdicating) i:l.t:h Sherxy
Cooper? Is that right?

A Haa «~« ysah, I guess you coitld say that.

4] So that Charlie wouldn't catch youj) is that
right?

A Yaal,

Q Well, how come, than, Charlie gave you $20
ta”hﬁg you on your way?

.k  ¥all, when Charlie ceme back down to that store,

- .th;t’ worning after we had walked there -«

Q What store?
S S !auant G-uul Stoxe. It's a small towm,

""nuu'n anly uboul: fnut pacple thare.

mx cmm‘: How many?
mn wmlxss' Four. Ok, thers was two friends there,

e ﬁix. ,. i ‘ ‘ J

(Lsughter.)

Sco he wanted us ~~ he was trying to talk us
into goming back. So wa sald, no, we wouldn't go. So, he
gava us the $20,

And we both knaw at the time, you know -~ and
late, me and Sherry even talked sbout Lt ~- that he gave us
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A

o
1 the §20.

the $20 just so we'd think -~ "0Oh, hs wesn't so bad," and
wa'd come right back up.

And thare was another thing, too. Scatt and
Zerc ware up there then, and another new guy, Jerry, and »=

-3 Wall, just & momant.

A ~» he did this all in front of tham,

Q The fact is that after you had made this terzible
Jaunt, Charlie mat you thexe, at the Genargl Store at
Ballarat, talked to youi you told him, noy you didn't want
to go back; that you wera going back down te i..A.

And be said, "Okay. Have's twenty bucks.”
Rven meked you if you bad money, didn't he?
Yes, ha did.

And you seid, "No," dida't you?

Sherxy said, "¥o."

And then be said, "Well, here, ycu'll probably
nead somsthing dowatown -« dowm in the city,” dida‘t he?

f R No, he just gave ber «- he just ber -~ gave us

oD O >

Q To taks cau of you while you were down in the
Mty, iu thhc tight?

.ﬂ. No, F:lut:, he wanted us o go back to Spahwa
!ta‘ﬁeh. Hinn 'u'n wouldnit go back to the desert, he wanted us
to gﬁr back t:o Sp;tm Banch,

'a' 1 understend that.

A VWell, he just gave ua that so we wouldn't think
he was so bad, and we'd come right back up again,

R Do you remember testifying this way in the

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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24

Ry
.

Watson trisl on August 25th, 1971,
MR. KAY: Yxcuse se. May I have the reference?
MR, DENKY: Volume 16.
(Pause in the proceeadings whbile a discossion
off the record ensued st tha counsel tsble batween
Mr. Denny and Mr. Kay.)
MR, DERNY:
Bubrick.

This was cn cross-examination by Mr,

o f
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4 "4 When you finnxlly left the xanch, 4id he
give you any soney?

*A Yeas.

*Q  How much did ha give you?

3 $20.

"Q 80 you could get back homer is that right?
A %o,

*Q  wWhat, then?

"A What?

"G Why did he giva you the money?

“A Wall, he tried to talk um into coaming
back to the ranch with him.

"oy And you said you weren't?

*A Yas.

"o But be gave you F10 anyway?

' He gave us $20 80 that we would
think -~ you know, he is not s0 bad after ally
then, we would cope back sventually.

) You took the $20 and you went on
homa?

*A I went to Danoy's.

*Q Where was that?

"A  Inglewood.

*Q:  In the Los Angelss area?

o ' *A  Yes. There wamn't vesy much he

could do then, because atter we had walked oub

of the desext, ’t‘:hm::ulmiu B new guy that was thexe,
and theare wera two Gther new guys who caas up Lo

e, CieloDrive.comARCHIVES
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"the deseit ==
*  Actually; hs geve you the 320 bus
fare, gidn’t he?
A Ha didn't sy,
b You told him that you wanted to go
back to the Los Angeles axea, didn't you?
A Yes. He xsked ze if we wers yoing
to go to the Spahn Rawsh, and sherry said, ‘No.'
And he asked up if we weie going to go into the
clty, and we said, ‘Yes.’
“Q Didn't he ask you how you were going
te get there?
*A  No. He ssked us 1if we had any
soney, and we sald, 'No.' And he asked how
we wers golng to gat along in the city, without
any money, ang he yave us §20.
*Q Then you lefty xight?
"k Yax.* |
Fow, wasn't that the way it happened?
A Yeal, that's what I just smid,
Q He gave you the zonsy %0 that you could gef alony
in the cityy right? After you told him »-
A Yo,
Q -= that you wersn't golng keck to Spahn Ranch?
A He agked us if we had any soney, and Ehexry said,
Ho," and then he gave us 320,
But. he didn't give it to us 20 we could get along
in tha c:f.t:y‘.».‘ ‘He == you knaw, you could only tell that he gave

. t
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he isn't koo bad, Look at this $20 he gave us.”

_ to foram mor express any opinion on it until it is finslly

- tlee it takex for the eye o adjust, I think, is very cogent

it to ws ao thak we would think that he was == you know, “Oh,

Q But you sure grabbed orto it snd took it snd fled
down to Danhy Bwario"a‘ pu'lcc; Addnte you?

A Yﬁll-f- o _

THE COURTS !h":.l 'xacou now, ladies and gentlasen,
until 1:45.

Duriny the recess, you are obliged not to converse

avongst yourselves nox with anyons slse, nor pagmit anyons to
cdonverse with ybu on any subject connected with the matier, nor

subaitted to you.
1345,
Ma. DENNY: Your Honox, before the witness lesves, I
would like §o ==
THE COURT: -Speak t0 the Court agtex the jury hins left.
¥We'll break at 4:00 oclock today, ladiés and
gentlensn,
You sees unduly happy., Mrs. Muldrow.
MR« XAY:T Arxen't we ail?
{Whereupon, at 12302 P. M., the asubers of the
Jury axited the courtroum, and the following procesadings were
ned in their absence:) ‘
MR, DEMNY: Your Honox, Mr. XKay's obaervation abiout the

and I don'b want to be unfaly in testing this witness's vision
in any way.

But I do think, just as we werd able to test some~
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 essuaing thag iat.",’u, the sane as it was two yexrs ajo.

what the vision of Ella Bailey, that we 40 have the right to
detersine juet how poox her vision is at this tiae, and -~

P
.
+
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»

¥

THE COURT: Miss Hoyt? Eow inconwenient would 1t be
for you, when you come back at 1:45, co heve taken out your
contact lenses?

THE WITRESS: Do you want me to take them cut now, you
maan?

THE COURT: Well, say ten or fifteen minutes before
you coma back to court,

HR, DENRY: Well, your Honor, to be fair, ten or
fiftean minutes is -~ is & minimum period of time. That's
why I was making the moticn st this time, betause I want
to be falr about it end let her eyes have time to adjust.

B COURT: How inconveniant would it be, Miss Royt?
TRE WITNESS: Xt wouldn't be inconveniant,

. THE COURT! ‘Paxdén?
| "I'Hziiﬂmﬁé’n “1¢ wouldn't be inconvanient, But tha
thing 1;,11:}&“;: had my glasses off bafore, I had them off
for months, and T had gotten used to seeing without them,
andiee

THE COURT: Well, you can explain that on redirect, 1f
you are asked,

But =

MR, KAY: Wall, your Bonor, T think that Mr, Denny's
astablished on the Teccrd that her syssight's bad, She
aaid that £f he held up ~~ standing here behind the counsel
table ~~ 4f he held up four fingers, she said she doubted
that she would ba able to see thes, ‘and that her ayesight
was bad.

' T Just don't ses what thers is to ba gained that
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bbe2

. 2 THE COURT: Well, it's painstaking and datailed, but the
3 Court balievas that he probably has the pight to establish

. 4 that.

5 T don't koow whather it's really material, in

6 | view of the fact that it's two years since that tive, and

7 lier eyes may have chatiged substantizlly since she has bsen

=t

ifsntt already in the record.

8 | wearing contacts.

9 LI don't know how these things ~-
UM MR, KAY: And alsg, I kaow == gince, you know, the
1 Jury's not harve, I can say thisx. My wife wears contacts,

12 snd she says that it takes har -- you kaow, four hours or
13 mg fn:r har eyes to adjust, after she takes then off,

R 4 | |, 'THE COURT: Miss Hoyt, do you kaow how long it takes
. o s 1 "yswr ayes to adjust after you've taken your contacts off?
{ ® Rcvu you noticed?
! 7 ; . mz \émmss: I dcm'r. know how long, but even when I
18 pu: on my ul.uus nttar taking off my contacts, I have a
B hma ﬂm ucins through oy glasses for a while,
2 .. IHE COURT: rr.»t how iong, would you say?
m | - m’wmsss: I dow't kuow,
2 THE COURT: X wean, an hour oy -«
2B THE WITMESS: I don't know, It Cakes s long time,
2 It takes more thsn ten minutes, I know that. But I didn't
j % really measurs the time.
. 2 MR, DENMY: Well, your Honor, n have approximately an
| .-‘f 2 hour and forty-five minutes, shich I think is adequate time
- B 1 to adjust.
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6b-3 14 MR, KAY: Well, that's what Mr. Denny thinks, but that
. 2 might not ba the case. That's the problem,
3 I think the record is clear nov.
f s | THE COURT: I dontt know anybhiog about contacts. I
; 5 probably need sose expert opinicn on it in order tov make &
? 6 dacision -~
7 MR, DENNY: Well «-
8 THE COUBRT: ~-=- that would be fair.
o But where do you intend to be this noon?
10 MR, DENNY: Well, I think she said she has glasses,
1 your Honor, that she can wear all vright.
2 | THE COURT: If you warn'to take your contacts out ngw,
13 sould you utilize your glasses until ~= ch, ten or fifteen
. 14 minutes Lefore you were to retske the witness stand?
.‘ 15 THE WITNESS: - Yes, But I wouldn't ba abla to ses that
K 16 great with my -« you know, aver with my glssses for that
v |, length of tima,
1 | THE COURT: Well, it would mot be unsafe for you to
§ | walk arcund with your glasses on, would 1t?
20"-_; o . i'l;i-,m‘wlmﬂlé? ‘Wo. But it's just hard to ses, after
# | 1 take them out, |
22 - THE GOiJR‘I!' We den't want you stusbling into & truck
28 ox somx:hina oug 1:; traffic during this noocn hour.
u | oA right:. 1£ you would, remove your contaet
” % lensas now, and within the ~- within the next fiva minutes
‘ % or Bo, at some convenient place,
."-‘ oo And we'll sllow Mr. Denny to do his optometrist's
% tests or whatever he's golng t¢ perform when you coms back.
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In the meantime, otilize your glasses, so that
you don't sndanger yourself while you ave walking around,

MR, DEMNY: Thank you, your Honor.

THE COURT: We will sea you at a quarter to 2:00.

MR, KAY: Yes. Ses you than.
(Whexeupon, at 12:06 o'clock p.m., an adjournment
wan Caken in this matter until 1:45 niclock p.m.
of the same day.) |
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LOS ANGELES, CALIPORNIA, FRIDAY, FEBRUARY 4th, 1972, 1¢32 P. M,

THE COURYTs The jurors ars all prexent, the record will
show. ‘The defsndant is present with counsel;y Mr. Xey for the

You may progeed.
And thank you, Mx. Size. I'll sse you Monday
mozning. -
. 'sia’m Okay
a {qu :i.n the pxocudin;: while Mz, Denny repaired |

. t:ho ﬁxhi.bi!: ::om. retumiﬁq nhquly. whersupon, the

gollowing proceedings wexe hads)

~ nmnm HGW,
having been prwi.ouﬁly duly swarn, repased the stand and
tastified further as £ollowss

CROKS BXAMIRATION (Continued)

BY MR, DRMWYS

Q Wow, Misx Hoyt,ws spoks& abouk your weaxing
aontact lenses, Ars you presently wearing thew?

A Bo.

@ Pursuant to the Court's order at sbouk noan, have
you taken thew Gfr?

A Yok,

G M1l right. I think 2'1) have to use this

microphons,
And how long heve you had those contacty off?
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A
Q

contacka?

A

A faw months ago?

e >

@

recoxdi in =~ well, let ne strike that.

M. XAY: That's irrslevant.
THE COURY: Hustained,

hin?
Q
A
Q
-
a
A
&
A
Q
holding wp?
A
Q
now?

. X dom't remembex, -

Since noon,
ALl right. By the way, when did you lzat get

Uh == 2 few months ago.

Yeah ~« well, no, longer than that.

Bow long ago?

I don't know,

Iluu, assuming we wexs to subpoena the doctor's

Thix Pr. Cosparsmith, how long have you gone to

BY MR. DEMMY: Well, shen aid you last get contacts?
A pretty long time ago.
When, anvan?

A couple of years ago?

®e. o R

A year agor

Bumg == 1 don't Teassber.

Gan you tell at t'h‘.t; time how many fingers I's

Homm == three. Xither three or four,
Al), right. <Can you twell how many I1's holaing up

Ro.
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Q what am I holding in sy hand?

A A gun?

Q What xind of gun?

MR, KAY: Well, that assumes that she knows, anyway,
avan 1 L& wan xight up in front of hex face.

THE COURTs Eustained, _

G BY MR. DEMNY: Well, can you tell an automatic
£xom A xeavolver?

A A what from a what? Mo,

e Wwhat as I holding in my hand now?

MR, FAY: wWell, may the racord reflact ==

HR, DEMMYs Wall, Just a soment, please. Don't let the
racord reflect what I sm holding until she says what I as
holding, Mr. Ray.

MR, KAY: Well, say the rsgord reflect whara you sre

| holding £k, My, Denny? You axe holding it down by your waist,

N, DRENY: In fxonk of we,
TER WITHRSES: NKope.
Q BY MR. DEMMY: What am I holding?
A I don't know.
¢ Well, you tell me when you know ss I walk
foxward - . |
b Your Honor, I wonder if the court diagram indicates

 whers I am standing at ﬁhin point.

THE COURT: Well, you are standing about 13 feet away

£rom hex. ‘
The distange fxom the witnhess box, the front of the
witness box, to the ::immg is 20 feat, four inchas.

CieloDrive.cOmMARCHIVES




10

3t

2

13

14

15

i6

7

18

19

20

21

22

23

[ 24

26

i |

5678

%

oK

¥R, DENNY: A1l right.

THE COURT: You'ze standing about five feet thia side
of it.

Q BY M2, DENNY: Now, Miss Hoyt, I'm geing to walk
forward, and you tall me as spon s you can discexn what 1
have in my hand.

| (Whereupon, Mr. Denny walked slowly towards

the witness stand.) |

THE WITRESS: I can sse you have something, but 1
can't tell what it is except x gun == oh, it is & knife.

MR, DENNY: Your Honor, _uauld the record reflect that
I am approximately thras fest In front of her face at this
point.

THE COURT: Yes.

THE WITHESS: So was Danny when be had the gun,

143 BY ME, DEMNY: Sc¢ was Danny when he had what

A When we wera out &n the desert and Dsnny had

Q What gun?

A The one with the round handle.

1 Shorty's gun?

& I guass %0.

MR, KAY: Well, I ask that be stricken, your Henor,
'.!'hgt:*s bntd mmpiwhtim. She has no way of knowiog

tﬂm:im: 1t was Shatty*t gun or Bot,

. Tr ‘Ilil! cgum Sustained. It is stricken, ladies snd
;entlmn.

‘i‘.
N

.
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Q BY ME, DEMNY: What do I have in my hand now?

A Looks 1ike a gun.

Q What kind of gun?

MR, KAY: Wall, I objact to that, that she would know
even 1f it wexs vight in front of her face what kind of gun
it 1s.

THE COURT: The objection is sustasined.

MR, DENNY: May the reccrd zeflect, your Honor, that
I s approximately the same distanze, approximately 15
faet from her. That I vwas -~

THE COURT: Yas, it msy 30 reflect,

Q AY MR, DEMNY: Showing you this gun, Miss noyh

Do you rscognize this gun?

A Looks familiar.

Q Wall, doss it lock familisr «- tell me why it
locks familiar?

A Bam, I dom't know.

Because you've sesn it in gouxt befora?

I dontt know, Just looks femiXaz.

Well, did you ses Danny with this gun?

Well, when I saw Danny with that, it just
seenad an older kind of gun. But they had other guns like
that, too.

{ Other guss like this, the gun that I have io my

> D > O

A Yeah, with tha long bairnl, and the (witness

a Md tha, cylindes here?

AN
1 ¢!
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" Well, T don'tkow what that is.
.. Welly you kuow they put bullets in that cylinder?
1 guess s,

Have you evar fired a gun?
A rifle and & 38 zun.

Q You wers in p&uusidm of & gun at one time at
Spahn Ranch, wevan't you? |

A Yeah, a little tesny one.

8 A girl by the nawe of Lauris gave it to you,
didn't she?
' A Yep.

MR, ﬂt: Your Hopor, ci:u:* » irralevant.

MR. DENNY: Not to her ability to rvecognize guns.

THE COUKT: It &s frrelavant., Tha cbjection is
sustained. Ths ohjection is sustained,

{ BY MR, DENNY: Well, was {t an automatic or a

> & » O L

revolver, d¢ you know?

A I don't know the diffexence.

Q How long did you have it?

MR, RAY: That's irrelevant, your Nonor.

THE COURY: Sustained,

MR. DENMY: Your Honox, may the record reflact tha
last gun I did show the witness, it {s one of the two guns
praviously raceived azx 33-A and ~-B. This bappens to be
the 53-B gun,

THE COURT: 7The rscord may sc show.

Q BY MR, DENNY: Now, Lf we can go back again,
Miss Hoyt, to the time about the snd of =«

&%

o CIP CieloDrive.comARCHIVES
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11 Yemily ‘vﬁin’;ﬁ!"x ware in the Davil's Canyon avea at that

 Davil's Canyon, some pecple ware living at the vanch,

. &, .0, is my eye test ovar with?
g i Hbt:iﬁtiﬂly.
‘!*.J!: ! ii’ﬁh.

Q About the end of July, 1969, were you with the
time?

A Ho.

41 Wall, the Fanily wasn‘t st the Devilt's Canyon
ares sfter August, were they?

A In, uh =-» right before the raid I was in
Devil's Canyon, just those fc‘\; days.

Q Wall, hadnit the rast of tha Yemily moved back
to the ranch?

¥ 3 You =+ some =~ gome pédple were living at

2 Well, whe was living at Davil's Canyon?
4  Uh, I remesber Snake was there.
1 That's Dianoe Blusstein?
A Yonu,
And Xatie was thara for a while.
Katia Krenwinkel?
Yes. .
Aud 3adis was there for a while,
1 That's Susan Atkina?
A Susan Atklos.
And Cypsy was there for a little while,
Q That's Catberine Share?
F 3 Yas.

- 0
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That new boy that got ««

-] Well, exuuse e for interruptimg you juet a
mnn:. but wlan you say thesa pacple were there for a
11!:::1. nh:tu. nn m now telking about the period of time
Jnst‘. hfotc the raid on the vanch on August 16th?

: A !‘“, at the time I was there.
-y, ¥ell, I know Snske was thare sarlier.
Q All :uhr.
Who elss was there in this period of time
before the ranch was raided on August 167
A Bxauda.
Laurie was thers.
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g What's Dloyd's last name?
I don't know.
th, charlis was down there sone of the tiues,
Q Staying thexe?
A He was back and forth,
Q Well, 4id he stay thaxe overnight?
A 3 don't remsuber if he at:ayt.d overnight.
Uh, I can't think of who else was thexe. If I

-

. think of somehody elas, I'll lat you know.

Q@ would you do that?

In the seantime, would you tell zie who was at the
ranch during this period of Eime just befors the ranch was
raided?

A Equanky was thers,

MR, KAY: Well, your Honor, I'm going to ubjsct that
this is lxrelevant,

THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WIXNBES: Sgqueaky was &t the ranch.

Uh, Gharlie was at the ranch, too. He was at both
places. '

th, Little Patty was at the xanch.

#c was Leslie and Clem,

Ang I thiok Tex was at the ranch and Brucs.

And -~ I don't know, 1f 1 think of apy more, I*1ll
let you know. ’

I nr;‘m."nmm ALl right, you do that,
" !éxcn Ald you fizrst sea Shorty?
A After we ot ouk of jail,

| I L]
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' ghe last of August, as you put ik, 1969 -

. @ Haan't you seen Shoxty baford then?
‘A R,

e b During all the time you wers in the Mansoh Family,
ymi ﬁadn“k psesn Shorty before then, is that right? |
{i% A Rights

e You'd baen at thse xenck for a period of tise before
then, hadn't you?

MR, KAY: Well, that's ambiguous, "period of time.”

Q BY MR. DEENY; Well, between --

MR, KAY: The def~ ==

Q BY NR. DENMY: Retwesh April of 1969 mhd August,

A Hall <= '

Q == gou had been at the ranch other than aftey the
raid, is thak vight? '

A Yeah, but not that much.

Q You hadn’t been there that much, had you?

A ¥3, hecause we noved thare, oh, &round the second -

L

I think it wax sftexr the second week in April we went to
Spahn's Ranch and I was there for the first wesk in Nay. 2and
I ;m: there for about & week in thes middle of July or & few
days in the middle of July. Aund then, the whd of July and
August,

Q All right, And during all those paricds of time,
other than afiaer August 16th, you never saw Shorty: is that
right?

A Could you say that again?

W, DEWNY; Mrw. Briandi, could you read it back, please?
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(Whereupon, the racord was read by the reporter

as followss

"Q All right., 2and duxing all those
ptribdt ét time, other than after August 16th,

o yuu nevox saw Shortyy is that right?*)

A I saw him after Auguat 16th.
|aff: Q © He, I'm saying #ll of the periods of time before

you said.ﬁhaz you ware at the ranch you had not seen Shorty?

i
‘3\' ' th e, nod. If I h‘d& b 4 dbn'i: knﬂﬂ 1tt
Q All right. when 49 you first reuember asesing

- Shoxrty?

2 After we got out of jail. _

Q That was about three or four days after August
16th, is that right?

A Right.
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_ days?

Ay

Q And then you were at the ranch for a cquﬂ- of
days, you said, bafore you went up to Olancha; is that
xight?
& Yes, sir.
2 Now, did you ses him both of those ccouple of
A %fv:r.l,niém E zemenbisr,
P ai e Are you sire he was there?
‘o A 1 Yesh, T saw hin avound,
R . . Are you suxe”
A Yesh, |
Q Ave you just as sure as that Bruce was theare?
MR, RAY: Well, that's argumentativa.
THE WITNESS: Yes, Yas, bhs was -~ oh, I'm sorry.
THE COURT: The answer may remain in the recoxd.
The cbjection is overxuled.
] BY MR, DENNY: All vight, So that you are
positive that both of those days, batwean the time that -
you got out of jail and the time that you went to Olancha,
Shorty was there?

A (Pause) 1'm pratiy sura.

| Well, thare's soma doukt in your mind, though,
isn't thexe?

A There's a little bit, but that's all.

Q A11 right, A reasonsble doubt, would you say?

MR, KAY: Well, I ~-

THE WITMESS: A little bit,

MR. RAY: w«« ask that ba stricken, your Honor,
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- thereabouts, or until the time that you left -- which was
< ¢ maybe the 28th, 29th or 30th -~ did you ses Shorty there?

PRI T a”!nu‘ are sure that Shicrty was there every day?

THE COURT: Yes. Sustaivad,

§  BY NR, DEWRY: And wher you =~

THE COURT: The question and the snswer sre stricken.

Q BY M¥. DENNY: Whan you got back, after you got
back from Olancha, which you say was around the 24th or

A Yes.
AL sei i on a daily basis,

* | :ﬁ,ﬁ{ 2 ,!w ars sure that Shorty was there svery day?
‘A " ¥ saw him on s daily basis.
& -+ . Avs'you sure that Shorty was thers svery day?
MR, KAY: Asked and answeraed,
THE COURT: Sustainad.
<] BY ME. DERNY: Well, do you have some doubt sheut
his being theve on Honday, the I5th of August?

MR, t&!’t That assumes a fact not in evidence, that
she specifically remssbars Monday the 25th of August. ,

MR, DEMNY: Wall, that's whet I sm trying to determive,
your Honor.

THE COURY: Tha objsction 4is cverzuled.

THE WITMESS: I don't remsosber the dates.

Q  BY MR, DORY; Ave you sure that he was thers
Tueadsy, the I5th of August?

A I don't remeuber the dates.

" Are you sure that he was there Wednasday, the
27¢k7 '
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ot
"

A 1 don't ramembar the dar.il.

Q Wall, sre you sure that he was there Monday,
Tuesday snd Wednesday cof the last week of August?

MB. KAY: Asked and snswered.

THE COURT: Sustsined,

Q BY MR, DEMNY: Are you sure that ha wss there
avery day of tha last wesk of August?

MR, KAY: Asked and snswered,

s f

¢ /- THE COURT: SBustained.

TBE WITMESS: Could I pat my aontacts back on?

THE COURT: Yas, you may.

TBR wmm. "1: bave to go te the bathroom to do it.
IHB com: nou it tuks long?

m VITHESS: Mo, It will enly take me a fav minutes,
HR nm: 1‘ have no objestion, your Honox.

’.ﬂi& comt:c: All right, you cen step down, then, and
put your contasts om.

MR. KAY: Your Homor, I wondexr 1f, befora the witness
puts bear contacts on, 1f I could jJust ask a couple of gquas-
tions, which I was going to on redivect, bacause -~ ag lovg
an =~

THE COURT: All vight,

MR, KAY: Nay I ask just & couple of questions?

THE COURT: ALl vight., Would you resuna the stand?

-~

BREDIRECT EXAMIBATION
BY MR, EAY:

Q Hiss 'aoyt,.' I would 1ike to have you demonstyate,
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using me as kind of & guloex pig ox something, how close the |
gonversation «= how close you were to the conversation at
Meyers Ranch, that you've related, that you heard batween
Mr, Manson aud M. Davis,
If£ you could just pospition we, tell we whare to

atand,

A All vight, Cone fovward.

Q (Mr. Xay graduslly moving toward the witness
stand.) .

A Okkay. ¥Yrom ma, not from this (iadicating).

THE COUBT: Indicating from you?

TEE WIINESS: Yes, from me,

THE COURY: Indicating sbout six or seven fest.

CieloDrive.comARCHIVES




5650

ga~1 1 Q BY M. XAY: All right. And 4id you have any
. 2 | trouble sesing Mr. Manson &nd Mr. Davis during the conversation
3 | at this distance?
f 4 A -
; . g.ff aE (4 All right. And do you have any problem st all with
; .6 | your hearlng? |
7 A 'lfc..
8. | . , MK, XKA¥: Thank you. I have no further guestions,
e [ ‘m.s nmm Well, just a soment. Just 2 abaent,
0| Miss Hoyt,
1 T 1 yould Like ko resuse questioning, your Honor,

. B | baosdse L Haye wome other things in that connection that I had
1B forgotten abouk,

. " TEE COURT: If it'm concerning her eyesight «~
® B WR, DEWNYY Yes, it im, your Honor.
3 16 THE COURT: == let‘s disposs of it, so that the witness
7 | can put her contscte on.
18 M. DEMMY: I will tyy to do that as gquickly as possible,
¥ | your Honox. Thexe are a couple of things, howaver.
» | THE COURT: All right., We will proceed, Mr, Denny,
21
=2 FURTHER CROSE KEAMINATION
2| s¥ M. DEWNY:
crosE 2 | G By the way, Mixs Hogt, the tiue that Mc. Watkine
1 % | got thare, when was that? “
: % MWR. KAY: Got where? That's ambiguous.
PS : U M. DENNYr I'm osorrys

» Q@  Got to the Barker<Mayers Ranch?
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Bl 1 A He was thers vhen ws got up thare.
. 2 Q And when dia he lemve? _
3 MR, KAYs Well, your Honor, I 4on't see what this has to
y 4 | 4o with an sye test. |
. . 5 THE COURT: I don't either,
’ ¢ MR, DENHY: Well, the Court will.
L THS COUR®Y ALl right, The objection is sustained.
8 MR. KAY: Thank you.
, 9 , B Q BY MR. DEEMY: You have been locking at ae,
S L (7 T Hayt, have you not?
1 A, . Yas.
1 _‘ 13 Lo And what have X been doing?
B . A ¥ou have been talking.
_ w L g 0 et elee
. B | A, 0 X &idn*t notice.
: 16 ‘ ﬁﬁu' v 5ot your hand in your pocket.
v Q But you were looking at me ax I was asking you
B | rhose questions, weren't you?
¥ A I guess #0.
% MR, DENNY:s Wall, may the recoxd refleck that all during |

2| the tise I was asking those guestions, your Honox, I was

nodding ny head up and down?
THE COURT: Yau.
THE WITHNRES: I didn't notice your head,

2
23

24

. o THE COURTS You appearsd to be.
. % MR, DENMY: And say the record also reflect that 1 was
» 27

. ¥ standing hers approxisatsly where Mr. Kay was, when he asked
28

her how far zhe was from the w-
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1 MR. KAY: Oh, that's not correct.
. 2 THE COURT: You are standing about thres or four feet
3 | ferther back than he was, the record may show. )
. 4 MR, DEMNY» ali right. S£he can put her glasses back on,
: 5 | if she wants. o
: b THE COURE: ALl xight. Miss Hoyt, the Court womnld permit

7 you £o take & few winutes,

& MR, KA¥: May we take & five-minute recess, then, your
? Honox?
10 THE QOURT: All right. We will be in recess, During the

L 15" recess, 0 not converse amongst yourselves nox with anyone sise

C 20 ¥ whout this matker.

1 You kay leave the jucy Dox or stay, as you wish.

L .- {Mlawatternoon recess.)
. . h g f " i L i .
.‘ BN T e ‘
%
9 tel 16 . |
1 v Lot
. 18
19
20
21
22
23
24
B 25
*
2
L
3 27

| »
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THE COURT: The jurors are all present.
The defendant iz present with his counsel.
You may procesd, Mr. Denny,
i+ BY MR, DENNY: By the way, Mias Hoyt, this
dinnexr that you talked sabout, what time of the day or night
was that?
A I don't know what time it was. I didn't have
& watch.
2 Vell, was it Bigh noon or was 1t dark?
. & It was dark.
q “And 1f 1t was dark in September, that was still

| Duyl:lght: Snvings Time, right?

A I don't kaow.
Oh, it was evening.
‘Qé All right. ©Now, how was that particulazr rench
house lighted?

A Ham, I dont't remembar.

L~ Is it you don't remember because you don't want
to remsmber?

A I just dontt remember,

Q It was lighted by candlelight?

& I dont't remesber. I don't remember there was any |
alectricity. X don't think thare was in either of the |
houses. ' |

Q That's right, there was no electricity.

S0 when 1t was dark, the only way you could see
inside chose buildings was by candla or kercsane lamp? |

A Yas.
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Q And on that particular night that you have talked
about, what was the illuminaticn? How was that provided?
MR. KAY: Asked and answerad.
THEZ COURT: Sustained.
Q BY MR, DERNY: Well,is it a2 fact that there ware
only candles?
MR. XFAY: Asked and answered,
MR, DENNY: I think thdt's proper cross-examination,
She says she doesn't rewembexr. I think I can try refreshing
her reccllection by telling her ~-
THE COURT: She's answexed it. Sustained,
Q BY MR, DENNY: How is your visicn in candlelight?
A It 1e not as good as 1f it wexe in daylight.
. v'Q " -Like this?
" A This ism't daylight.

.,.f‘f’ f':‘,, +) It is not as good as if it 1s like this, eithex?

A No.
R 0f courss, again, 1 have ny glasses off for a
real long time, then, and I got used to seeing without thea,
And over just two hours of not having my contacts 4n, is in
no way comparing them with when I hadn't heen wearing my
glasses over a gnriod of montha.

Q All xight, Miss Hoyt. Well, again, you wars =~
spparsntly not iqcoxding to propar scedule as far as this
question when I asked it bafore -~ but is it a fact that Mr.
Watkins was theze when you got to ths Barker-Meyers Ranch
area?

A Yas, he vas -~
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. j¥aul, Big Paul, Little Paul, Brocks and Jusn were all liviog

Q How long after you arrived there did he leave?

A Well, I don't vemembar the day he ia!t:. 1 guess
he left while I was not in -~ you know, the same sreaas that
bie was in.

Q Well, you all ate together, didn't you?

A No. Nc, Paul and Broocks and Big Paul stayed
st Barker Ranch and they waren’t in the hu:uy at this time.

2  Paul Watkins is the psrson you refer tc as Paul,
and Brooks Posten is the person you refer to as Brooks, and
Big Paul is Paul Crockett; is that right?

A Yes.

Q And they wera staying togethar as a sort of
thressome down at the Barker Ranch while the rest of the Mansm
Family staysd up at the Meyers Ranch or over at the Meyers
Ranch, is that right? '

4  WVaell, sometimes we were at the Barker Ranch and
ioﬂtﬁnn vu were at the Meysrs Ranch aud -- oh, when Juan
“cane- uﬂehc kind of moved in with Paul and Little Paul,
lzqmlu.

") Well, was there a time at which everyone except

at the Mayers Ranch? Evaryone axcept them? All the rest
of the Manson Family members ware living at the Meyers Ranch?
A mi.' I don't think Juan was there.
MR, KAY: Well «=
R BY MR. DEENY: I beg pardon?
A I don't think Juan was there. I wasn't living
there.
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4] Juan was not living at the Meyers Ranch?

A Wait, wait, he might have spent a coupla of
nights.

2 That's what I am asking.

He went then to live with Paul, Big Paul and
Brooks at the Bat[:knr: Ranch?

A Yes.,

2 After he did that, were all of the rast of the
Mauson Family members living at the Mayars Ranch?

A The cnas that were up thare were.

2 All vight. And how long was that? About how
long after yeu had gotten thare did that particular division
of paople ocour? |

A I don't know the nusber of days.
Approximately?

I doritt know, & few days.
A few days is what?
I don't lmow.* I don't remsmber the number of

> O » &

days.
=] Well, was it before or after this dinner that you

- 'Sadh £0 remenber so vividiy?

-

A Was what, when we were at the Mayars Ranch?

‘ ij -;:'; Q When there was the division of personnel that we.

n‘ic i:alki,ng about,
T iA' The division vas alrveady thare.
2 ALl vight. When was it in zelationship to this
dinoer that you do remember that Jusn moved in with Big Paul,
Little Paul and Brooks?
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A It was sort of both times.

Q Both times what?

A It was sort of bafore and after,
wards he stayed with them after that.
was vight after,

Becduse aftar-

I don*t know 1f 1t
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4= 1 G Well, bsfore thet had he stayed with thex? Had
¢ 2 | he moved in wikth thea?
3 A I don't know if he soved in with then. I don't
: 4 | know thet much sbout what Jusn ald.
S 11 Well, you knew whether he was present or not at

6 | Meyers Ranch at dinnexr?

L A Yaah.

K .-4 Lo Q@ Whether he was regularly present for dinner, don‘t
= 9" .you remeuber?

A - m. A He wnn t always -~ he wasn't always regularly

S A prasqnt fm: dirm&x: hucauu he wasn't only there,

2 e Well, were all the other meabers of the Nanaon
5 féhﬂ;;.'ﬁiéiyg presant for dinner?
. o ‘_ ~ A The onex that wers up there,
® w0 g i righe
i 161 How, going back again to ‘the conversations which

7 | gou say Mr, Manson had when #ll the Faamily ate together down
8 at Spahn’s Ronch =

v By the way, again, you said that between the time
2 | ywhen you got out of jail and the kimse when you went up to the

2| Bapker-Meysrs Ranclh, you were living at the Devil's Cuinyon
22

Rrea?
? A Yo, before the raid,
“ Q@  Oh, Before the raia?
i B A Yus, & faw days hefore the raid.
:‘: 26 q Oh, . |
'. i 27 A In fact, the night we cage b¥ck was the mdrning
28

after that the raid happenad.
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Ja~2 1 Q Okmy. I'm soxry, say that again,
. 2 | - e stayed in Devil's Canyon, ¥We caie back one
3 night. The next morning the raid happened.
s 4 @ All right. So that after -- after you got out of

ok

5 | 4ail, in other words, during the time you wers in Clancha,

6 | gou were &l at the Spahn Ranch area and none of the Manson

7 | rasmily seabers were in the Devil's Canyon areay is that righg?
8 A Weuld you say that again?

9 Q Aftexr you got out of jail, following the arrest of
0 August 16, you and all of the other sambers of the Hanson

- Pamily who wese out of jail at that point began liwing at the
2 .| Spahn Ranch and nobody was living any more f£rom the Manson

e

#7118 | pamily in the Devil's Canyon areas i that right?
[ 7 e, KNYs | 'z'hm: calle for speculation. How can she answer| -

- i
. B _' that i aht ‘wnin‘t ‘thera in Devil's z::nnyon.
> 16 U THE COURT: Sustained.
7o " @ BYMK., DENNY: Well, £t doesn't cause you any

‘-"'13'.‘-: “mpcéx‘iiltté:n“"tb, rensnber who of the FPaully was livin; at the
¥ | gpahn Rench, does ity you do rexesber that?

» A Uhehuh, |

21 Q A1l right. Wers all of the Pasily mesbers living
Z | at the Spahn Ranch during that pericd of time, after you got
2 | out and bafore they left for the desert?

# A Enake and Tex wsrs in Olancha.
) % Q All right. ,
’ % | A You know, there were a resl lot of people going
. > 27 | ayound. I mean, you know, around the ranch.
» | G X'ms talking about (h'ht MNanson Faxily seabers, You
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1w

| know who they were, dida‘'t you?

! Bure I 4aid.

144 - A%l right, Were they living thexe at the Spahn
Ranch after everybody got ouk of jail and before averybody
wont up to the desert? ‘

A Yenh, as far as I know.

G - Buk you all mte together?

A Yeah, but X don't xemeaber if comekody left or
somebody ckse back.

Q Uh, don't you remesher that Bruce Davis was thexrs
exting with all of you?

A Bruce Davis was usually thers. Thers wers tines
when I dldn't go %o dinner. I spent zoms tine in the pava-

| chute room with the bables, %0 I don’t know who was thers.

Q How many tixes were you there in the parachute
room those nights batwean the time you got out of jail, the

tize you mxze hu Guncha. the time when you got back from

mtm:ha ma em tim when you finally left?
) J‘s 1 don't know.

';J " "~QA - 'ﬂtcta wexs only five dmys total there, weren't
your maybe six un togather?

&’a I don t know,

Q Well, weren't there just a couple 0f days after
you got out of jail befoxe you went to Olancha?

| A Yo, ‘

Q And then, weren'tk there five or six days from the
time you got back fyrom Olancha for the desert?

A I gueks 80.
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the bables in the parachute xoom?

A
¢

rext of the
A

0o B

' Manson Famlly out of those eight days?

A
Q

aight Jdays?

A

S

Lt
.20
S

T 22

23

26

27

28

fome Of thoze Qays you xay you ware taking care of

Ch, no, that was befOrs; befors the raid.

All the days, then, you were haviny dinner with the
raxily sembers: is that right?

¥o, no,

Home of thoze ARys you were nok?

Right.

How many deays were you not?

I don't know.

How pany, say, out of those sight days?

How many wera you not éa:ing dinner with the

I don't know.

How many were you sating dinner with out of thosze

I don’t know that elither.
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i I told you.

‘& number OF daye when you weren't there?

Q Welld, how sany days was Bruce Davis there satiny
dinnes with the Manson Family, then?
As faxr &8 I know he was usually thexe.
But you don't know £or sura, is that right?
I don't know how many days he was there.
You don's?
A I Aon't know the nuabexr of days which == I don't

Lo S B < B

aven know the nuxber of days between that.

¢ Well, you've tustified to the fact that Charlie
Manmon had conversations about Shoxty bhes after everybody got
out of jail, iz that xight?

A Yen,

g Youtve testified that these conversations wera eva::g‘
night at dinner, right?

A Tes. .

Q And you testiried that Bruce Davis was thece?

A Right.

Q During each of bthos# times, is that right?

A Yes.

Q Well, you don't know what was discussed at dinnex

A ¥oat of the tive X was thers.
Q Oh, now, moat of the time you ware there?
' 151-' : J:n ﬁuct. just about all the tise that I was there.

7:

nue Tt aon*t kmw i:hq: nusber of days I was there, and that's what

i

. i
Q@ Didn‘t you just testify m few minutes ago there were

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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| of tha dates you were not up in Olancha, after you got out of

| which T wasn't, That's what I saida

? agree with himy is that right?

MR, KaY: Objection, argumentative.
THE COURT: Sustained. _
Q BY MR. DENNY: Well, now, ig it your testizony sost

jail, you were then sating dintner «-
A I gon't know the nusbey of days which I were and

Q ¥ thought you said mont of the days you waxs.

3 Hort of the days I was.

U All right. How aany Jdays wers you not there?

A I don't know. '

Q All rijht. How, these convarpations -= first of all

you sald Charlie did all of the talking, is that vight?

A Uh, youah, other pedple would asgree O sky some~
thing elme, but as far as -- yesh.

Q They wouldn't disagree with Charlie?

» No,
Q It was not the habit of the Manson Pamily
membaxrs to disagres with what Charlie said?
A WO
G Cbaxlie lectured, is Hat right?
A - Yes.
Q o and Chaxlie told pesople what to do, is that right?
A Yew.

1

Q and people would sey, "yeah, yeah, yeah," snd

a Yesu.
“C MR, ¥AY: Well, that calls £or apeculation ana hearsay,
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I R
your Honor.

e

v ]

o MR, DEENY:  Well, eha's testified —-

THE éamﬁ: Gantleasn, stop srjuing. Just state the
objection snd if I wish to hesr srgument, X°1l hear it st the
bench.

Objection im overculed.

THE WITHMESSs What was theguestion?

Q BY MR. DEFEY: People would say, “yenh, yaah,
yeah,* and peoplie would muyree with hia?

Yeah, They sald other things, too.

Lika “right on"?

'3 don't vemesber thez saying, "right on.*
Like what other things?

MR, KAYs That's imaaterisl.

L« S R <

THE COURT: Thak's issmterial, Let's move this alané*.
Mz . Danny. ‘

Q BY MR. DEWNY: Would they say, "yeah, that's
groovy"?

MR, KAY: Bagse objection, your Honox.

THE CQURT: Gustwined,

Q BY MR, nmuﬁr: Well, how did they express their
Agreeaent when you said, "Yemh, they suid other things,™ in
agresment? How Aid they sxpress that?

MR, KAY: Samse objection, your Honor,

MR DENNYs Your Honoz, I would like to be heard on
that.

THE COURTs Sustained.

AR BY MR, DENNY: Well, you said at this conversstion

S CieloDrive.cOMARCHIVES
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. Up &t the Neyexs Ranch that Sruce Davis said, “Yeah, yeah,
N DR "1 -

yash" seversl .timess isn't that right?
% . ' a' ; . Y“hi
© @' That's no different than snybody else did down at

© |, the tpahn Ranch pn & regulsr basis, isn't that right?

A -bura, they did.

MR, KAY: That's ~-

THE WIINEES: Go nhead.

HR. KAY: Your Hopog, I's going to object. That's a
mischaxscterization of the testisony and calls for speculation,
because the others weren't saying "ysah® in response to certain|
things Mr. Hanson aaid at the time.

MR, DENNY: She Just sRihd e

THE COURT:s Raise your objection and the Court will
- tule on the objection. Don't argus, Mr. Key, Plense.,

The 91:3&::&10:: is sustained.

Q BY MR, DBERY: Well, you just told ux, dldn't
you =~ lat we strike that.

Xt 48 & fact thet down below at the Epabn Ranch,
when the pecple would agrae with ;:hnrli.n. just go along with
whataver he was saying, would say, "Yeuh; yeah, yexh,* ip that
- right?

HR, KAYt Gaoxe objection.

THEE COURT: Overruled. You may answer.

THE WITKESS) 7They sald other things, too.

Q ¥hat other things?

THE COURT: You neadn't answer that., It is iscstexisl.

Latts proceed,
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| an m‘gp:t'ni&,n.“"'qhw'! or “come to now"s is that right?

| groovy or whatever, you Xnow.

MR, DENNYs Well, your Mspor, I would like to be hedrd on |
- this, |

THE SOURT: You msay not, Lak*s aove it slong.

Q BY MR, DRHRY: Bow, you've told us that thers was

A f.l»
-Q‘ "’ pid Manson Fanily sesbaxs also use an expression,

.
“Wow, that's far out"?
S Yow,
what Aald that asan?
It i= far out.
What 4id that sean?
O, let's z2se, that was pretty neat or whetever.
Anything else bhesides that's pretty nese?
A That isn*t what they say. That's Jusl my, uh,

2 o» 0O ¥ ©

word to try to explmin what was far out, what that meant, It
" meant the same thing to the Family, I guesz, as snyhody slse whg

Q Nell, what wis thak?

A ¥Wall, they agree with it. It ie a positive
agressent. |

e It is “far out™ mesns, “"Yeah, it happened®?

A Oh, it c¢an mean it happened or it was fun or it was
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t

Or that that's really something?
It could mean that, too,

All right.
A 1t depends on the way you say it, just 1like when

& » &

you say anything alss.

" It depends on the way you say iti Is that right?

A Wall, I don't know. ’

Q it depsnds on the way Bruce Davis says it, when
you said he said, *Wow, that's far out,” up at the Meysrs
Ranch; is that right?

MR. KAY: Argussntative, your Honor.

THE COURT: Sustsined, Nv. Denny.

{Pause iu the proceadings while Mr. Denny
perused his notes.)

7Y @ BY MR, DEMNY: By the way, gerting back to the
. Meome to now” and taiking about Fear, that was kind of

- Charlis's ttiﬁ, wnn*t it? He txied to instill feax inte

LA 3

‘paople? 2 Lo

. A ‘tga.

it ., , A - ‘1

DT 8 'Be teded to fostill fear inte you?

kL 3!7.“,‘,-1

R How did he £ry to instill fear into you?

MR, FAY: That's irrelevant.

THE COURY: Sustained.

MR. DEMAY: 1t goes to biss and prejudice, your Honor,

THE COURT: Overruled ~= sustained.

*] BY MR, DENNY: Well, Charlie baat up on you some,
didntt ha? '
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e

and

A Ro.
4] He forced you to heve interccurse with Juan Flyma?|
MR, RAY: That's irvelevant ~«~
THE COURT: And asked and answered,
MR, RAY: ~»= sand it'y -~
2 Y MR, DENNY: Ha threatuned you?
MR, KAY: 1It's lrrelavant, your Honor.
MR. DEWNY: Your Henor, certainly Lt goes to blas
prajudive.
THE COURT: Gvarruled -- sustained,
You've ¢overad a good paxt of this, Mr. Denny.
*1 BY MR, DENKY: You were in fesr of Charlie; is

thet righc?

Y Yan .,
] ALl right.
And Charlie told you he had killed people, to

putt you in fear; lsn't that right?
[

i -

A He told he had killad pecple, but -~
R And d84d that put you in fesx?
-k w.n;, at. first, I didn't believe ic,

.L. L R T
Q- ARl right. And then you finally kind of
balisved 1:7

LI

.

]

vh ol yas,
SR, ~And that put you in faux?
Fy Yeos.

& And that's what he wantad, wasn't it? And this

is what he tcld you?! He wanted you to be in feax?

ME. KAY: That calls for spsculstion, as t¢ what he

CieloDrive.comARCHIVES
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)

wanted.

THE COURT: Yas.

MR, DENRY: I am ssking: Xs that what he told hex?

MR, EKAY: Well, that's frrelevant, _

THE COURY: That’s not what you asked, and the
objection is sustained. i

Q BY ¥R, DENRY: Did he not tell you that he wanted
you to be in fear?

MK, KAY: That‘s frrelevant, your Honor.

THE COURT: Sustaloed,

Q BY MR, DENNY: Miss Hoyt, you say Charlie told
you -~ or, within your presence said -- that he had killed
Shorty Shea; is that vight?

A Yes,

11 And you mald that you ran away, because you were
in fear; is Chat right?

A Yan.

Well, that wasn't the only resson I laft, though.

Q ALl pight, And Charlis told you a lot of other
th!.ngs that pat you in fear =»

A Ok, yes.
Q ~= pbout killings; right?
& And pthey things.
%" Killfogk that -- 1ike tossing babies down the
wn nt spahu Raw:h?
T A U E didntt hear sbout that,
" @ ! Dhy you didn't hear about that?
| Or about killing a black man in & narcotics
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transaction?

ME, KAY: This is irrelevant, yoer Honor.

MR, DENNY: Your Honur, again it goes -

THE COURT: Sustained, My. Deuny.

MR, DEWNY: Well, mey I have & chance to cite sowe law
to the Court at the bench? I would 1ike to do that, your
Honor .

THE COURT: MNo. The Court asks you to move on, plesse.

You've pretty wall covered this, now.

) BY MR, DENNY: Vhen was it that they atarted
discussing Shoxty? '

A It was the day after it happenad.

Q Ko, no, no. No, when was it that they started
discussing -~

A ¥Yell, his prasence?

2 Yoah,

A th -~ pight sfter we got out of the jail; right
after he got thare.
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i0a~1 1 @ And what was it that you said you heard, overheard
o 2 | at these dinners, sbout what they said about Shoxty?
3 A po you went me €O repeat it?
Y 4 Q Wall, lut.': dnst take it a step at & time,
. 5 Did you say that charlie seid that Shoxty was
’ 6 | an ex-palicesan?
T A You.,
8 | Q . And that Shorty had cauged the rald?
9 A Xei .,
o Q well, now, you hed besn there all up through
I | Aggust, the end of July, and up through August. and Ghorty
2 | waspn't evan there, was he?
13 A Wot that I know of, (
1 Q Well, aid you think it was a 1ittle funny,
. ‘ 15 '_"'vu‘i.u Hoyt? -
i .% 1" A I didn't think shout it at all,
- 1 Q Ohs But you vezsmbared it? You rewmeabsred the
IR o g,:,onwtutiem?\ . |
"o T AT yews I dian't thimk 4t == I didn't think about his
® | net béisg there.
Ao € well, aid you think sbout somebody saying that
27| unis ean Who wesn't aven thexrs had caused the raid?
% A 1 didn't think too much sbout it.
o T didn't txy to decide whether he was right or
i % ROE == OF WEONG.
: % Q Ok, Well, whethex wha? Manson or ==
P g 2 2 Or whoever was saying whatever.
2% Q You just mat and just sert of took it all imy ix
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10a-2 1 | that right?
o 2 | A T took -- I guess I took & Jot of things in, yes.
8 Q All right. And Charlie said that Shorty was ]
, 4 | scheming with Frank R&i to gek them kicked off the propertys
¢ 5 | i& that xight? |
* 6 A Yas. They were having & great big border diapute
7 | sbout the back house. ‘
s | Q@ Who was? |
9 A Frank Retx., He wanted -- he said it was hig, and
0 [ Chariie said it was «- |
n MR, RAY: Well, this is nop-xesponsive to the guestion,
2 | youxr Honor.
13 THE COURT: ¥ell, the answer nay :o_m:l.m_
. L The objection is overruled.
® B NR. ¥A¥s A1l right,
i 16 Q BY MR, DEMWNY: This ls part of the conversations at
| dinner that you overheard; right?
B 1 A Useheam,
B e g And Charlie safd that, according to deorge Spahn,
N N m the back houss, by George's survey, belongsd to George; isn't
X o, m | that rs.ghtr
e | oA ru:
2ol ' And everybody knsw sbout this blg sort of border
2 '?Annc f«ud going &n beatwesn Rstx and Epahny 1ls that right?
. B 1T MRe WAYE . Well, that oalls for speculation, whit evary-
: 21 pody ==
o “ MR, DEWNY; Strike the guestion. |
% o) That was the topic af conversation, this borderline
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la=3 ! dispute betwesn Retz and Spahny isn't that xight? |
o 2 MR. KAY: Well, that's ambiguous. B2Ansony whom, the
3 | topic of conversstion?
, 4 Q BY MR, DENMY: At thess dloners that you have so
. 5 | testitied about,
‘ 6 A {fio response.)}
7 MR, KAYY I 4ldn't object.
8 Q@  BY MR. DENNV: Thexe's no objection. You can
? ADSWEY's
0 A It was one of the topice of conversation, ==
| Q All right.
1 A ~ And they had =
° @  And Charlio said that =~ well, strike that,
. o All xight. HNow, you are saying that charlie, at
. B this poink, just as 2o0on as sverybody got out of jail hexe,
‘ 16 | smid thak Shoxty was scheming with Frank Retz to get thea

" | xicked off the property?

A X baliawve that =~ that part of ik happensd later.
Q Ohl When did thak happen? ’
A I Aon't know when they all came into ik, X

| .den't remesber -~ you know, when they started talking sbout
g2 |7

18 -

19

"

21

_ him in the firat place. But all of a sudden, they Jjust

s WRIE .

T 9 :I: thaughl: you said you remssbsred, just &s soon as

"uvnrma;f goh out of jail we

E ?.\z : lftll; right after that, sverybody just started
tn;ii‘ng about it.

: “Qf L And suying that Shorty was conspiring with ¥rank

it

27

w
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-

1oa-3 Retz t£0 get the paople kicked off the ranch; is that right?

. 2 A Yex. ‘

3 Q Didn't it seem a littls funny to you that this guy,
4 | who hadn't even bean -axatmd, wis acoused now of conspiring to
5 | get them kicked off the rxansh?

6 MR, KAY: That's irrelevank, your Honor.
7 THE COURT: Sustained,
8 Q BY ¥R. DENNY: And they didn't say, in theze

¢ | conversations, "Well, we are going to go kill Shoxty:" Hanmon
1 | didn't say that, did he?

n A There was a vonversation when xoasthing to that

2 | affect was xaid,

13 Oh? You were present?

14 Yes. It was not sald by Charlie,

Well, who said it?

®
e
&
- I R«

16 It was either Brendn or Squeaky. I can't remexbex

17 | who.
18 Q And you didn't take any action to mave poor

106 fol ¥ | ghorty?
20

21
2
23
24
< 25 |
L26° |

. 37

P i T J
L]
" - - . . x
: . 28° S <
4 . ¢ :- . .
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MR, KAY: WVell --
THE WITNESS: They didn't say they wers going to kill

him,

Q
A
2

A
Q
i
R

Shorty?
A
2
A
Q

BY MR, DENNY: Oh, thay didn't?

They just said he would be taken care of.

Oh. Is that right?

And you knaw Shorty by theat?

Yes,

You had seen him around; is that right?

Yeah, I had seen him arcund.

And you thought thers was a plot:'m take care of

1 dido't think that much about it.

But you remembered it?

Yes.

All right, I think you alsc said that at this

conversation, Msuson said -- at these conversatlicus, at

dinnartise, Manscn sald Shorty was bad-mouthing the ranch;
is that right? |

&

Q
A
Q

Yes,

Now, what else?

Everybody else said that, too.

What does "bad~mouthing the ranch" mean, Miss

Eoyt? What does "bad-mouthing” mesn, in the vernacular of

the group ;tl}?m'!-
- mmv Well, that's irrelevant. It's not what it

ng?qq';?, her. It's what it means to the perscn whe said it,

'~ DBY MR, DENNY: What 414 "bademouthing" mean ~~

1 .

¥
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Ty
10b~2 THE COURT: Sustained.
. 2 Q BY MR, DEMNY: -~ to Mr, Manson, if you kuow?
3 A Ask him,
4 Q All right, When you heard it, what did {t mean
, 5 to you? |
* 6 MR, KAY: That's irrelevant.
7 THE COURT: Sustained. It's a rather coomon phrase.
8 I think nearly all of us know what it means,
9 Q BY MR, DENNY: Well, did he say inh what way
10 | Shorty was bad-mouthing the ranch? The tanch that he had
i gone to, lived in, foved for so many years? '
12 Did hww say in what way Shoxty was bad-mouthing
13 the ranch?
. 14 A You are not going to sbject?
o 5 MR, KAY: No.
: 16 THE WITNESS: Could you repeat that?
o MR. DENNY: Would you read it back, Mr. Willisms?
18 (Whereupon the record was read by the reporter
19 as follows:
0 | "Q  Well, did he say in what way Shorty was
2 bad-mouthing the ranch? The vanch that he had gone
22 to, lived in, loved for so many years?
28 ¥Did he say in what way Shorty was
2 bad~mouthing the ranch?")
: % THE WITNESS: Well, they were talking about how ha
:- : 2 - was an informant, and -~ you know, s spy for the police «-
o * Lo or whatever you want to call it. So «-
. o 2 L a I‘Thqtil not what ~-
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. N
[ e L

& . So I just took it to mean that he was bad-

| uﬁut:'hin?g‘ the ranch to the polivce.

.9 - ok, you took 1it?

A But Charlie --

9 You took it?

A Well, you asked me how I took it.

2 Well, I thought you were quoting Chariie. Weren't
you quoting Charlie, when you told the jury here that Charlie.
said thst Shorty was bad-mouthing the ranch?

MR. KAY: That'a a sischaracterization -~

THE WITNESS: Yes. ‘

MR, RAY: Of her testimony, and it's srgumentative.

MR, DENNY: Uell, she just ~-

THE COURT: All right. She's answered she was quoting
Charlie. ’

The answer may remain in.

Q BY MR, DENNY: A1l right, Sc Charlie used the
word "bad-mouthing the vanch," is that right?

A Yes.

Q Okay.

THE COURT: I think we've covered that, Mr. Danny,
1 thiok ws have that in the reccord.

MR, DENNY: Well, it,égangus, your Honor, and I want
to make sure it's in the record.

Q Now, you hitchhiked across the country, you eaid?

A Yes.

43 Locking for your ﬁrteﬁd, Karate Dave; is that

right?
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Yas,

%  -And you didn't have any money, did you?

" “MR.“KAY: - That's irrelevant, your Honox,
-, THE COURT: Sustained,

EANN

L

BY MR, DENNY: Well, you made six phone calls

Jback to thi¢ ranch, from various parts across the country;
is that zight?

A

£

> 0 P O > D

I mede a few phone calls,

You said six phone calls, didn't you?
I said: Around six phone calls.

All right. ‘

I didn't say six for sure.

About half a doxen: is that vight?
Yaah.

Is that six?

Yeah, half & dozen is six,

I said: About half s dozen.
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| answered rive ticas,

I gaid about a half a dozen.

ALl zight, Miss Hoyt.

Okay «

Ard who answersed the other tine?
I don't remeabmy.

Male or fomals?

I don’t remssbex.

All you remembar is good old Squeak’ answering?

»oR O ML PO

Yeah, good 0ld Equeaky answsred usually. Huh!

@ ALl yight. And you #2id that Squeaky answered five
' But‘af tﬁo;;faﬂx tives; dis that right?
A I said: Squeaky anawered wgost times,
{Pause in.the proceedings while Mr. Denny
| perusad a branwoript.)
g "G All right. And when you called the
Epahn Ranch, was there somebody that would answer
the phone on each 9f the occasions that you called?
"A Yex.
"Q And who was that?
A That was Squeaky. And I aan only think
of about one time when she didn't, when I valled.®
Do you recall that?
A Yan,
Q All right.
A But then, I didn't eay five tises.
Q who answexred the bHther tiwe?
A I dian‘t even say six times. And I didn'‘t say she
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;?"6\’;;:)_:'.12 irgu calling collect?
No,

e
A .
Q. . . Ch, you did haye consy to make phone calls?
A
.o
Y

Yaah.

-

‘What were you calling about?
MR. Xay: That's irvelevant.
THE COURT: Susiained.
Q . BY NR, DEMHY: Well, were you looking for
Karate Dava bagk at the ranch?

MR, KAYs 7This iz ircrelevant, your Honor.

MR. DEHNY: Wall, your HOROX ==

THE COURT: Bustained,

MR. DERNY: ~= I would like tO be heard on that,your
Hanox, as 0 the relavancy of that,

THE COURT: All right, Mr. Denny.

MR. DENRY: Thank you.

| {Whereupon, the followilig proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the heariny of
tlie juryi)

MR. DERNY: Your Honox?

THE COURTt ALl right. what you want to inguire about
is the subject Of her phone cslls; is that correct? And for
what purpose?

MR, DENKY: Because this is the first time that I have
heard, in #ll of the Aiscovery mmd =ll of the trials and all of
the testimony, that she made phons calls.

and I think the testisony was slicited purely,
sainly &nd siaply to tie in with the testizony of sagdalenas
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.'J\'

| Shea and ths other girl, Babcock's.

a HR. KAY: Heyl I didn‘t even think of that,
BR, DEMNYs; =~ the wife, as to who answersd, a female
voirza answxin 3 tho phons.

sn& whether Mz, Kay thought of it or not, ==
| MR, m‘:n That’s good.

S H&. mn -= L's sure, the way his facile brain would

woxls. ha would argue that to the jury.

mm, X dcm't: believe that this girl, who is off on
a tookt, Off on a lark, called five or six times back to Spahn
Ranch.

And I think it is relevant and matsrisl to fina

~ out why she <=~ who at that point was out looking for her boy-

friend, Dave -~ would call five tiweg, just -~ s0 it happens
that she can testify here that Squesky answered.

MR. RAY: I think it's irrelevant, why she called. Just
msk her =- you asked whether she did call, and she said she

aia.

THE COURT: What Mr. Danny ﬁnns is that he wants to
cross examine her concerning the subject of her calls, to test |
her sredipility on the aubj.z:;e whather or not she called,

HR, DEENYs That's right.

MR« KAY: But what difference does it wake why she
called, if she called?

» DENNY: Well, hecause I don't believe she called.

| And you are accepting the fact that she did, and I want to

have the xright to test that credibility, to determine whather
or 0ot zshe =~

CieloDrive.cOmMARCHIVES




&2

10c~ 4 ! THE COURT: A1l right. Generally. But T will not let you
o 2 | go into the convarsations, ‘
8 MR. DENNY: I don't wank £o go into a greab dwal, your
. * | Homor. ' |
. 5; *riw COURT:  The Court would not permit you to go into the
) % | conversations at all.
. 4 Cr | MR. DENNMY: No. I understand that, your Honor. Thank
e ey
O R R AT

" (wherenpon, the following proceedings were had in

0 1 open courk, within the presence and hearing of the jury:)

n- Q@ BY MR. DEMNY: Miss Hoyt, getting back to these

2| phohe GHLLl&,’ 1et's take the rirst one, just for point of

13

- reference,
“ " Why did you call back to the ranch?
. © A To see if they heaxrd from Dave,
: 1 Q And a second dne?
o A The same resson,
° Q The thixd one?
v A Wall, I ramexber all of thes were about the sane

2 | remson, except the last one i, I told them I would just be

coming back.
4] 311 r¥ight. £o all of these calls were made in

21
22

® search of your lost love, Dave? Ix that right?

2 A That’s pight.

f ® Q Did you aver £ind out from any of those calls where
? 2
¥ ' he was?
11 fol 27
N " THE COURT: You needn'f answer that.
28
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"3 Q@ BY MR, DENNY: As far as the period of time,
ma'an, between the time when you say you heard these screams--
wall, first of all, vwhat time of tha day was it that you would
ganerally see Shorty during those, maybs, eight days that you |
were actually on the ranch from the time you got out of jail
until the time you left?

A What tise of day was it, usually?

Q Uh-huh.

A Well, mostly on the times I can ramember séaing
Shorty, it was afterncon, evening. Just during the day.

Q Well, it would generally be arcund the evening
tine, wouldn't ft? |

A Yes, most of the time I figured it would be just
around the eveaing and afterncon.

Q All right, .

Now, you testified that after you heard the
scraams, then you went down, and then thare was this conversa-|
tion down at the cresk bed batwaen chaglie and Danny, and then|
it was very shortly after that «» and that was in the aftexr~ |
noon, wasn't ir? '

A Afternoon or sarly evening.

Q It was just after thet that you left for the
Baxker-Heyers Ranch area? ‘ A

A Yeah, but ~~ you know, we didn't leave until it
vas dusk.

R Did you have dinner there at the Spahn Rgnch
before you left, do you remember?

& B, I can't rensmber.
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. dinner?

r

" @ - Do you have any recollection about that iittie

5

g ! 1 remember we stopped at the gas station and got

dce craam cones on the way and I remember when we left we
" saw the police watching the ranch and 1 remenber -- you kuow,

I don't remsmber -~ I don't think wa did.
Q All right, So -~ wauld you have left before you
would have riormally had eaten dinvar, 1f you had?
A Yeas.
And when did you normally eat dinoar?
Later.
When?
Latar.
When?
Later.
MR. EAY: Asked and answered, your Honow.
THE COURT: Sustained,
2 BY MR, DERNY: When is latex?
A Well, it would depend on the day, too, bacause

> O » o > PO

somatinmes we'd eat at different times, too, bacause usually
at that tise wa'd sat -- well, it would be dark fora while.

Q@ Well, what time of night was it arcund that time?

A 1 don't know what tice it was.

Q ‘Weuld the moon be up?

& No, it would depend on the night,

Q All xight. So that actually by the time ycu left,
there was only about, ch, some 16 or some hours fr-m the time
you say you heard those icrcm uﬁgil the time you left; Is

CieloDrive.cOmMARCHIVES




10

1

13

14

15

16 |

7.

18

1 |

20

21

22.

23

24

2%

27

5725

that righc?
A I dldn't count the hours.
-8 VWell, count them now,
U Maybe 107
. A Maybe.
R And you normally didn't sees Shorty batwesn the

-, /hours .pfi.midnight snd 8:00 o'clock in the morning, did you?

A I wasn'‘t pormally up betwean the hours of
midnight and 8:00 o'elock in the moraning.

Q Vhen did you normally get up? |

A I don't know what time it was because I didn't
have & watch, '

+3 And you normally dida'€t see Shorty in the morning |
anyway up until noon, right?

A That's vight. If I think of any specific times
when 1 saw Shorty in the merning, I'1l tell you,

Q2 And in the afterncon, you were down at the creek, |
auong other places, having &« conversation orx listining to |
this conversation with Chariie and Danny, right?

A Well, I had just gone down to the cresk just

. bafore the conversstion.

Q All right., But you normally didn't see 'shart;j
snyway until the evening, right?
‘Afternoon and avening.
All vight., 4And the evening.
Those were the times I vremsnber sesing him,

Q All right. And then, this evaning was the avening
that you took off to Barker-Meyars Ranch, isn't {t?

|
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-4 1 ¥ 3 Yas, .
. 2 Q All right. And you say you naver saw Shorty again?
3 & No, I did not,
: 4 R You naver want back to Spahn Ranch again, Ididyau‘t
S *: 5 A No.
NN _ By the way, were you awakened out of a sleep by
. 7, : £he --’t:szgim*f
T 3 , — A* i When ~- I was asleap. I just laid down to go te
e " alnep.
04 LS Well, had you kind of dozed off? \
w o f o R ra No, I mesn, I just got in the bed and laid down,

cw | you koow,
i <3 Sow, theve were othar pacple on the ranch at

1 that time, wera theve mot?

. 15 | 3 Yeosn.

¥ 16 <1 Who was on the ranch at that time?
17 & Vell ==
B | MR. KAY: That calls For speculstion. If she was in
19 bed, how would she kaow?
20 (] BY MR, DEMNY: Well, let's «-
2 THE COURY: Sustained.
2 : Q BY MR, DEMNY: -- go back just s little bit,
%3 |  pefore you went to bed, you were with other members of the
2 Hanson Family; that's right?
) B A Yes.
,.2 % Q Aud you said you saw Shorty that evaning, right?
e # You fed him dinner?
= A Yos,
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too?

»

Pad him bis last supper, 1s that right?
Yean.
All right. And tha other cowboys were thers,

Yas, as far as I know,
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g Well, who wera they?

A You want me to nase all the other cowbdys at tha
ranch?

Q No, ux‘am, I want you to name all of the caﬁoyaa
that were there thet svening st suppazr tige.

A well, everybody was not in ay scops of vision at
that time.
G Your scope of vision was rather liaited at that

tine anyway, wasn't it?
A mll.. you shiould have ssen yoursslf. You came out

mto thui: (indi.uhing). and you tell ne my eyes ara bad,

T Q Was your scope of vislon a little bic liaited at

t -

”thut ki.m?

" tHE COURTs Just snswar the question. Don't argus with

' l‘ﬂ'.’. mmrl

THE WITRESS: It was limited, but X got used t0O sesing
without sy glassas. But it was.

Q BY MBR. DENEY: I'm just asking you, za‘'am,

A It was.

4] Baving gotten used to seeing things, who d4id you
sae that night at dinner tine? Who wers the cowboys?

A I don't raemexbex.,

Q ALl you rossaber is thoxty?

A Well, Shorty cawe into the kitchen, and then I

handed him his plate.

¥ Well, how about the othex cowhoys? They Ate there,
toa, didn't they?
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11

you've ot to go £ind them.

Lazry at this Lime. I cean, when I gave Shorty his dinner.

v f"

L

4

Sy
at that

¢

F

want downtown to eat,

he?

A

2 o KB b 0O b O » 0

A

Q

P ?“
tine,

R

A

Q

» 0O > 2 > 0 >

They usually ate, When you go see the cowbiys,

How abhout Johnny Swarbkz?

I've got to find him, bou.

Well, wax he thers that night?

Yoah, I think he was,

How about Randy Stary, was he thers that night?

1 don’t reneanber.

How sbout Larry, the cowboy Larry: was he there?

Which Laxry? Larry Craven? '

Yeah. |
‘ th, I 4id not see Larry. I don't veuesber sesing

How about George?
' Georye wax always in the house:. I Aidn't see hin

You knew he was thera?
Unless he went Off with Pearl, because they usuailly

But he usually slept at his place there, dida‘t

Yas.

You said Squeaky wae jenerally there with him?
Yer,

All the tine?

Yas.

Right~hand girl?

Yag.
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Q

pavachute xoomy wasn't f¢?

> D

©

there?

-

A

| . Banay’s
Q' '\
Ao Aeithat

H
i

A

syt fﬁ

A
thing.

- I < A

o - A

In Randy Starr's trailer, was it next to the

Yan,

How about Vern Flumaley: was he there?

T think he was thers about that tiae.

Any other cowboys you can think of who were

Jusn wks around.

Jukn was thaere, is that right?

Who elne?

I dan’t know.

Whexs aid Juan sleep?

I don't know.

whers dia Vecn »leep?

who?

Vern Plusnley?

Thy he slept in Randy’s trailer. Fixed up
trailex. |

| ”"’mth of them right next to your parachute raom,
right?

what, the -~ Randy's traller?

Vezn and Randy.

I don't reasaber, I think Randy left or some~

You're not sure sbouk that?
Ita not sure.
Ur about the time thet he might have left?

No,
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@ Al right.

And Iarzy Craven, swhers did he sleep?

Thers was & red txailer,

where was that?

Ruxt to the parachute rooum.

Again, zight next to where you were, is that right?
- That's right.

And Johnny Swarte, whexe did he slup?‘

(- B A -~ 2

A Johnny Swartz had a trailer that wasx on the:other
gide of George's house, if he slept there, you know,
Mow, X don't know if these people were slesping

- §in these places.: I'm just telling you whare thess places are, .

Q@  All right.
Well, is it your testimony, then, that you don't
know whethex they wers thare?
A I dian't mske badechecks.
Q You didn't,.
Pacple Aidn’'t gake bedechacks on you either?
L don’t think #o,
Q Well, you generally bedded down with Dave, didn‘t
youz \ ;o
" . WAY:s That's irrelevant.

¢

et o THE COURTs Sustained,

G BY MR. DEERY: 1'sm & little curious, ma‘am, to

heard the screams.
You rexesber that?
A Yes. I renewher waking up from there.

CieloDrive.coOmARCHIVES -




Ay

10

11

12

13

14

5

16

17

18

19

20

21

5

23

S 95

26

2,

8

5732

wall, did you fall out of bed or what?

I don't thick I 4id.

Bia you 50 to slesp on the floox?

X think so.

Why &id you 70 t0 slesp on the f£loox?

Probably because I was scaxed,

How did you think that would help you?

I don't know. I just wanted to hide, you know.
You didn't yo dnder the had, 4id you?

You couldn’t get under the bed.

0D % 0 » 0D P 0O OB OO B O

By the way, when Juan PFlynn cane up te the Barker-
Heyarn mmch, he caue up with Sadlie?

A Yeor.

Q And o you vemenber what kind of vehicle he came
up in?

P A brand new dune bugyy.

Q A brand new dune buggy.

You're sure of that?

A It aight not have been brand new as far as yenrs
30, but it wamm't oﬁe of our Qld ones,.

Q You're suxe it was a dune buggy?

A Yeu,

Q Rot a bruck?

A It was n dune bugiys
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Q Okey. And when you testified that Tex and

-  Charlie and Bruce -- when you testified on direct examina-

tion, that is -- that Tex and Charlfe and Bruce drove up in
ancother car, ycu simply misspoke yourself; is that right?
5 A - »Tex and Charlie -- yesh, they came up in ancther
car. It was's truck.
‘4 . Oh, another car that was a truck?
A I balieve I described that to you.
EREENE Y “on cross, you did, but =-- see -~
A Well, I meant "vehicle," then; pardon me,
They just came up in a -~ well, you kitow. They
didn't -~ _
a vWell, I just want to mske sure.
I direct your attention back to 5550 of
yesterday's transcript.
"9 ALl right, And when you were up there,
did you see Danny DeCarlo?
A Yas,
‘%% ALl right. And -
*4  Oh, Danny and Bruce weitt, too, in another
car. Y forgot about them." |
Now,did you mean car, oxr did you mean t:r‘uck?‘
A They came up in a truck,
»] Okay.
MR, KAY: Your Honor, I wonder ifwe could approach
the bench a minute,
THE COURY: Yes, ycu may.
MR. KAY: Thank you.
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(Wheteupon the following proceedings were had
at the bench among Court aud counsel, outside the
hearing of the jury.)

MR. KAY: I would like to slicit aid from the Court,
if at a1l possible. 1I'11 xepresent that Miss Hoyt is a
college studant. Her semester just started gﬁ Vednesday ~-
let's see; today's Fridsy -- Wednesday, Thursday, Friday
i HR 'DENRY: Well, your voice is carrying over teo the
juror:. ;

b
H&. ¥AY: Okay. She hes nissed the first three days

move along cross-examination, 3o we can possibly £inish
today, so that she wouldn't have to miss the fourth straight
day of classes? :
THE COURT: How much longzer do yna‘anticipntc--
MR. DENNY: I have ever intention of f£inishing today.
THE COURT: All wight. I should think you might do
that.
All right,
MR, DENNY: She does happen to be a rather important
witness, your Honor.
THE COURT: Well, all of thess witnesses are important.
The Court will take & short recess, dbut what -~
lat's see. OFf tha record.
(Whereaupon proceedings were had smong Court
and counsel, which ware not reported.)

(Whareupon the following proceedings were had
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12«3 in open court within the presence anmd hearing of
. 2 the jury:)
3 | THE COURT: We will give you another recess, of about
: 4 ten minutes. During the recess, you are not to converse
. 5 amongst yourselves nor with anyons else, nor permit anycne
“ 6 else to converse with you on any subject connected with the
7 ‘matter, noyr to form or express any opinion on the matter
87| unedl it is finally submitted to you.
‘ ol You may step down, tov, Miss Hoyt,
0 (Mid~afternoon recess.)
R ] 'mf jco?gm The jurcrs are all present, the record
R may so show. Mr. Denny is pressnt with the defendant; Mr,
1. i, Ray is present.
. w | We are ready to proceed.
‘ oo AT Q ¢ BY MR, DENNY: Miss Hoyt, thesa buildings here
K 16 (indicating), along the boardwalk =-
SO A Do you want me to get down!?
18 Q No, thatt's sll right.
1 (Continuing) -~ that are displayed in Pecplets
20 29, do you know what the buildings were called, going, say,
2 from left to right?
2 A Well, at thevary end was the office; and next
2 to that was Danny's bunkhouse.
# § The bunkhouse?
: % A Yerh, or -~
-: % Q The gun room?
: 7 A Yesh.
% Q@  All right.
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18

3 And there was & saloon. And then thare was
another part in -~ 1 believe it was in between there, that --
that they kc}t these old == you know, those old stagecosches?
Xeapt those in, Nobody went in there.

And there was a kitchsu,

-1 Well, when you say “nobody went in" that place,
was that kind of a storage areal?l

A Well, I mean, pacple went in there; but it was
not a lived-in place.
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12a~1 L Q Not a lived-in place?
. 2 a Yes, right. ‘
8 & But peopls could get in theve?
: 4 A Ye&h, you could,
. 5 G All right. Was that slso called the jail?
i 6 A Bow, it was ~~ there was a jail therae.
7 o} And peocple mtored unwanted things, or temporarily
B stored thinys in th«.ée?
, ‘-: ‘ A I don’t know, All I khow is == the stagecoach
o | things were in there.
R . @& - All right. Wers you gver in there?
Som ‘A Hund =~ one time I went in to look at the stage-
13'.‘ conch. N
. Wil gl a1l righe,
. . 315 A ; ' We went in there lookiny for chicken wyjs, too.
& s Q All right. No trouble getting in?
" A ¥o.
18 G The door wasn't locked, was it?
® A Well, you kind of had to go from the back way, as
2 | I resoubsx it.
2 G Did panny havs a whole lot of gung in that gun
2 | roon?
» M. XAY: That's irrelevant.
# THE COURTs Bustained.
* ® Q BY MR. DERNY: Mow, when you went out to the Barker-|
j % Heyers Ranch arsa -~ thiz was kind of a part of a maes exodus
® E | of the whole Hanson groupr i» thet right?
28

A Well, when I went up, it was only us, those that
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I already sontioned.
Charlie said he wanted Lo jet the girls who were
under 18 there. _
Q Well, all the men went up, too, didn't they?
A Nok all of them.
G Wall, all but Clew? Bruce went up, Tex went up,
Juan cage up?

A Yexh., Well, that was later, when Juan came up,
Q Not such later, was it?
A Ko.

31 A1) yight. This wag all part of, then, the mass

‘migration of the Manson group up to the desert; iz that right?

A I guess it was part of it. I don't know.
@ Well, it had been planned for xoue time, to go
|, o therep | |

A ﬁbll, sverybody wanted £o go up to the desext, 1

1"‘:@§épth§‘§ut the -~ that the certain time to go up wasn't
18 S

really planned.

| | @ ';gil right. But thers had besn a lot of discussion
about gettingy things together, getiiny the dune buggies kojethe
to go up there? That was part of the discussions at these
dinner mestings, wasn't it?

A Yeah. This was dizcusxad from the time I came to
the group.

& All zight. 2And so that frow the time you cake
the group in April, April lst of 1969, until the time the
Yamily finally 4id move up t0 the ranch, that was tha dbjec-
tive of the Family: im that right? ‘
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!
i

A Yan,
Well, what they wanted to do, they wanted Lo find

- the bottomless pit.

Q All right, But to £ind it, they had to o wp to
the dessrt thers: right?

A Right,

Q Yos. And that was the plan?

A Yos,

Q And the move wax consiztent with the plan?

MR. ¥AY: Well, that calls foxr spsculation.

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, DENNY: Well, the move was & part of that

- plan?-

M. HAY: That calls for speculation.
sustained.
Q BY MR, DERNY: MNow, you wers there when ~- well,
was Linda Kntabian there during the time you were théera?

¥

A phn was there part of the time X was there.
¢  What part?
) “Rj_’ (Mo response.)

MR, KAY: That's irrelevant, your Honox.
. pEwYe Again, it goes £o her mesory of who was

there,

THE COURYs Overyuled. You pay snswar.

HHE WITHNESS:s vhen I got back from hitchhiking across the
country, t¢ill adout the raid. B

g BY ¥R, DENNY: Wae she there aftexr the raid?

A . {+ A
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R w» 9

you know?

¥
A

:cmu it == sxcept & Volkswigen, I know.

Vi

brought 35,000 with hex: is thet right?

g

tq .

Well, where was she at the tise of the zaidy 4o

the left frow jaily d0 you know?
fyom jRil?

Woz she axrested?

Ohy, Nno.

&he left.

Before the raid?
Yoz, Ehe took somebody’s cax,
& Paugeok?

I doni’t know. 1 don't know what kind of car they

All right. And when ashe came to the ranch, ahe
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MR, KAY; Well, that calls for speculation.

Q BY MR, DENNY: IXf you know,

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, DENNY: Well, do you have any personal
knowledge that -- |

THE COURT: It's immaterial, Mr. Denny.

MR, DENNY: Your Honor, I wouldlike to argue the
materiality of that, in view of some conversation that we
had had back in chasbers.

THE COURT: All right., The Court will allow you to
approach the bhanch, if you wish -

MR, DENNY: Thank you.

THE COURY: -~ to put it in the racord.

(Whareupon, ths following procsedings were had
at the bench among Court and counsel, cutside the
bearing of the jury:) '

‘MR, Dm: Your Honor, part of the motive, apparently,

= t)lut :I.a ;oi.nx to be argued by the People is that Charlie
 peedad koney, and this is why be killed Gary Hipman, to get
"‘up 'éé‘i:h- desert, as part of the plan,

Pre. And it's very material and relevant to show

that ip -~ st the time shortly before they left for tha
desert, they had some $5,000, which Linda Kasabian gave to

the Family, and that they had thet $5,000.

ME, KAY: Wall, No. 1, Linda Kasabian gave the 85,000
to the Family approximately on July 6th, 1969. So they had
it about four ~- well, four seeks befora the Hinman surder.

So I don*t see the relevance.
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Do you wean that's all the woney they needad or wanted?

necessarily nead any mors monay, ZEvarybody needs more

money.
in the desert -~ how does anybody know that?
relevant to show that they did have some mioney.

argue they didn't have sny monay.

as part of what they would argue te this jury.

" but I certainly ==

- ke, argie the _tict:i, too,

:  theis ‘wis any monay.

1 A

ME. DENNY: Well, it's certainly relevant.
THE COURT: Well, lat's assume that he had $5,000.

MR. DENNY: But -~ well, but it shows that they didn't

THE COURT: How do you know that they planned to stay
MB. DENNY: VWaell, we don't. But at hut,. it's
Otherwisa, the People ara going to bs able to

MR, FAY: Ve are not going to argus that.
MR. DENNY: Well, they certainly argued it in chambers,

And T don't know what they are going to argue,

MBR. KAY: I am not going to,
THE COURT: Wall, the defensas should certainly be able

; You may ask her whetber or not she knew vhather
m.’pm= Wall, that's what I tried to do.
' THE' COURT: Well, you asked her whether Linds Kassbian
£ave any money. '
MR, DENNY: Well =-
THE COURT: I think I'll permit it, .
MR. RAY: 1If she knows; 1f she has personal koowledge.
THE COURT: Yes. ‘
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(Whersupon, the following proceedings were had
in open court within the presence and hearing of the
Jury:)

Q BY MR, DENNY: DNow, I'm just asking you if you
know of your own pasrsonal knowledge at this point whether the
Family had, at sbout the time you got back there, that is
back from your hitchhiking venture, sbout $5,000 that Linda

. Kagabian bad given to the Family? .

A Uh, when I got back Charlie had a lot of money.
He gave me and Dave & hundrad dollar bill to go to the beach,
He gave us a hundred dollar bill to go to the beach,
Q Thaak you, Miss ﬁoyt:.
L Do you know about whether the Family had about

' $5 000 chac Ltnda Kasabian had given them?

i« MR, KAY: Asked and snswered,
MR, DEMNY: I don't think she!s answered that,
. THE COURT: Overruled. You RAY answer,

A I can't really be sure. HMost of that, what I
baard, has bsen later from on TV and stuff, '

Q BY MR, DENKY: I don't want you tc answer from TV,

A 1 was aware at the time that Linda had brought
tham scwe money:. Oh, yssh, because these two guys came up -»

Q All xight, well, without going intc all the
background and history of it, you were asware she had brought
them a lot of money and at the time you got back that Charlie
had & lot of money and gave you and Dave hundred dollar bills
toe go to the beach?

A He just geve us ona hundted dollar bill, Charlie
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had gave me and Dave a hundred dollar bill to go to the
baach. And I found out about this when those two guys case
up.

Q All right, Miss Hoyt, thank you.

All right, Miss Hoyt, now, let's finally get to
this business of the dinner up at Meyars and the 'ctmui.'utiﬂn.‘»

You testified before the Grand Jury, after having
had & number of confarences with Deputy D.A.'s, police
officers, at cetera, -- wa'va gone ovar that yesterday, is
that right?

A Uh=huh,

Q And do you recall sbout how many times, agais,
vonferences you had had, not after the Grand Jury hearing in
Decenmber, in December 15, 16, of 1970, but before that?

MR, KAY: Asked and snswered, 7This has bsen gone inteo.
«;, THE COURT: Sustained.
q "~ BY MR, DENNY: All xight,
1 do recall it was a number of times, is that

1 pight?

“vu & (Hods head.) ‘
| Q All right. And up until that time you had never
told any of them, had you, that Bruce had said, "Yeah,"”
during portions of Charlie's convexsation and Brice had said,
"Yeah,” aud ncdded his head and swiled? You never told them
that, had you?

MR. KAY: Objection, it assumes & fact not in savidence
that she was asked,

THE COURT: Sustained.
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13-3 I | g BY MR. DENNY: Had you ever baen asked about what |
‘ 2 | the people did at that conversation other than Charlie? '
| 3 | - A 1 don't remebexr being asked. ‘
. s | Q - You don't rmﬁtﬁbet baing asked,
; 5 | Well, let's get to how you were asked.
€ 6 Were you asked what happened st that particular
7 conversation; were you asked that by police officers?
- 4 Yeah, I told them about what happened.
e | Q And you told them everything you rememberaed

10 about what had happenad before you testified at the Grand
u | Jury hearing; is that xight? ‘ ‘
B : A 1 told them, I don't think I really told them

13 about Bruce that such.

¥ R Ne, you didn't, did you?
.' ! MR. KAY: Well, I'll object to Mr. Denny's cowment.

& | That's not = proper gquestion.

oo THE COURT: Sustained.
. o m Q BY MR, DENNY: Well -

) ) _ LS . THE COURT: Mr. Denny's comment is sgain stricken,
' r,‘ .' 2 ., : q‘, _*BY MR. DENNY: Well, Miss Hoyt, you. were asked .

o vhé;-wqq thare at this conversation that you supposedly over-
B heard, right?

B Yos, I beliave I was asked who was there,
‘You were asked what was satd, isn't that zight?
Uk, uh~huh. '
The answer is "Yas"?
Yeali, I believe so,
And you were asked what was said by whom, isnit

POt e
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13«4 1 that right?
. 2 A I don't remember.
3 Q Well, would anything jigzle your memory to help
: 4 you, like a report or anything like that? '
] 5 | MR. KAY: Wall, that's objectionable, How would she know,
% 6 your Honor. CQCalls for speculation,
7 THE COURYT: BSustainad.
8 Did you make any report of this ox any record
9 | of the == did yocu make any -~ do you have any notes or t'ec:;::d'
10 of 1it?
1 THE WITNESS: Do I?
12 THE COURT: Yes.
13a f£flal® . THE WITRESS: Mo, I don't think so.
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Q BY MR. DEMNY: Well, you talked to Nr, Xatw in
. 2 Noveaber, Koveiber of 1870, Hovenber 18, 1970, at 9125 A. M.
3 | Mr. Emtz and My, Whitelsy? They asked you about this

o
) &
e
| o
-

' 4 | purticulax alleged conversation up at the Mayexs Runch, dldn’t

. 5 they?
* 6 A dould have.
7 2 Did they?
8 A They could have,
> Q And diq they ask you who -~ did they ask you what
0 | was saida?
u A I don't remeaber. ‘
2z @ Well, do you rexember in, say, the sonth bafore

B | you testified bafora the Grand Jury, the retuxn of the

1 indictasnt in this case on the Shea aatter, 40 you reseubex

-. 15 how many bimes you spoke with Mx. Katz?
& 16 A How sany, I don't know.
1 Q I'm Just talking about the month, now.
B A I don't know how m#ny times I did that month.
1 o Mévember 15 to Decenber 16 --
20 Well, did you talk to him every day?
a a 1 aom't beliave so.
22 L5 Every other day?
® A I don't know,
B Q Four or five times?
LR A 1 dan't know.
" ‘: o Q Do you have any recollection of how aany times
: . + | you talked to him?
) s | o

it T Jh: N
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132 O ‘{& . Well, he pumped you guite a bit for as much informa=|
. o 2 .i tion u.he could get to pressht to the Grand Jury, &idi't he?
3 MR. KaY:s That's argusentative, your Honor,
K 4 THE COURY: Sustained.
’_ 5 " BY HR, DERRY: Ha guestioned you thoyroughly? He _
: 6 | questioned you? Let's not even say “thoroughly.® He guastionsd

7 | you for a lony time, each tize he talked o you in that msonth
8 | befors you testified, Aisn't that right?

9 A That he quastionad me for a longy tine?
10 G Yos,
11 A I don't remenber how long those things went.
12 Q Well, do you have difficulty veseabering back to
13 Novexber of 197072
N 14 A Wothing particulaxly jreat happaned in Novesber,
o 15 | 1970,
: 16 Q Except that you were prepared to testify before
7 | the Grind Jury irn Decesber, is that right?
18 KR, KAY: well, that's argumentative.
R a BY MR. DENNY: Wsll, you don't normally testify
2 | bufore Grand Juries as a matter of course, & you?
2 A Secas Like it,
22 Q Become & professional witness, have you?
vuo 28 A . Just the pay.
% | PEE COURT: Will counsel approach the bench?
. - B {Whereupon, the following procesdings were had at

2 | the hench among Court and counsel, outsldé the hearing of the
_ 27 | jurys)
L2 THE COURT: The Court has not previously admonished you
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| in égﬁi}ﬁgyf the jury, you're goin e have to restraih yourself.
from'mxiné these comantyr in the guise of a rhetorical
| jqueation.

MR, DENNY: I Qo apologire. I do apologize.

L

e T onm QOURT: I understand your feelings in the antter,

but ww \ .
MR. DEWNYs I think she just about grouyht that on.
THE COURT: cCounsel learns to restrain hiaself during

- the courss of trial,

MR, DENNYs I g0 spologize to the Court,
{Whareupon, the following proceedings wexe had in

| open conrt within the presencs and hearing of the juryi)

Q BY MR. DENNY: Miss Hoyt, it was somewhat

. unusual, st least your testifying before the Grand Jury in

Decexbex 0f 1970, is that right?

A 2 did it twice,

Q Well, it didn‘’t becoms commonplace by virtue of
the fact that you daid it twice, did 1it?

A I don't know. It wasn't that great big of a
thiny.

Q Testifying befors the Grand Jury on a ssrious

| murder charge wasn't that big of a thiny for you, is that

right?
A I'm not saying it wasn't zerious. I mean it

. didn't have an enotional effect on ss that would be desoribed
- as that pig of a thing because == X don’t know, I was just

geatting used to teatifying. That doesn't mean it is not

~ serious,.
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¥ 211 right. You wers jehting used to teatifying,
Aand I want ko 7ind out before you testified ab that

| eime, iz it 2 fFact that, say, within the two weske prior to

your appearsnce on about Decesber 15th, 1970, Mr. Katz asked

yau' to &éaé.&i‘hg to him in ax wuch detail as you could, what
 happehed at this 2llézed Meyers Ranch dinner and the convarsa-
\ tion‘ 'i:hat you say Charlie hadiy lsn't that a fact?

A'Y wWell, I told him what charlie said.

Q Iz that a €act, matam, that he asked ypu to describe
it in as much detail asyou could? '

A I don’t remsmbex. ’

Q pid he ask you in sum and substance, “Tell me what
was s&id and who said what™?

A I don’t remembar, I just told him what charlie
#aid, that's al!..; I daidn*t really think that much about Bruce
then, though. '

& Well, you wersn't a xelunctant withess at that point,

| then; wers you?

A No.
o] The People hada't threatenad you?
A ¥hich people?
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131 1 @ Mr. Katx, the prosecution, they hadn't threatened
. 2 you =t ali?
8 HR. KAYs Well, that assuses a fact not in avidencs that |
h | .4 they avexr did,
T MR, DEMNY: I'n assuning that they didnte,
e 6 THE COURT: ‘The question dossn’t ssaune a fact not in

7 | evidence, You can anawer it,
T | THE WI'TNESS: M3, they never did.

R : & BY MR. DENRY: All right. 5o you were a willing
U wi‘tix'ci: telling Mr. Katz befoxe you appearad before tlis Grand
W Fury everything you could rewember about that dinner, is that

2 1 right?
18 A Well, I just told them sbout the dinner.
) 1 S+ And you told thes everything you could remssber
. 15 abotit the dinnex, isn‘t that right?
¢ 16 A Pretty much.
1 Q And they asked you, they probed?
18 A I don't remexber them =
1 Q Mz, XKatz and Mr. Whiteley said, "Can you remepber
20 i1f anybody else said snythings® 4id they do that? |
2 A I don't remember.
% ¢ All pight.
= A . I dian't reslly think that much about what Bruce
1 sadd.
‘ ® @ But Mr. Katz did, and M, whiteley did; didn’t

' % | they? They msked you At that time, didn't they?

P 7o M. KAYT That calls for spsculation.

2 MR, DEMRY: I'ms not spesculating.
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THE COURT: Well, “they asked you,™ the objsction is
overruled. You may answer that.

THE WITNESS: Would you say that again?

MR, DENMY: Miss Briandl, would you xead that back?

THE COURYTs Pexhaps you can restate ic. 1'11 asustain the
abjectlion,

Q BY MR. DENNY: 2all xight.

Mr. Hatz and Mg, ¥hiteley, whan they wers guastion- |
ing you, théy Asked you what Bruce said, aidn't they?
A X don't remembex.

Q ""‘f.'ﬁuy axked you what Tex said?
SRR I don't believe Tex said anything.
SR - Did thay sk you?
K I don’t remsuber.

Q Isn't that what you told them; Tex dlén't say
anything?

A i don't remexber.
Did they ask you what Juan saia?
I don't remember,
Did they ask you what Danny saids
I don't resecber.
You can't resmesbexr back to December, 19707
Well, X ~-

P kO >

iﬁ. RAYT That's argunentative, your Honox.

THE CQURY: Sustained,

& BY MR. DENMNY: ALl yight, £o you testified hefors
the Grand Jury.

And then, on May 20, 197), Mr. Manxzella came out %o
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~ #es you at Plarce College: is that right?
A Yo, |
s M. Manzella told you, in effect, "We've got some

| trovble getting that statesent in against Bruce Davis unless

you can come up with sone staﬁamanti that he msde Aduring the
course of Lhat dinner agreeing with charlie®; iz that right?
MR, KAY: Well, that's argusentative and sstuses facte
not in svidence that Mr, Manzells saild snything like that.
THE COURT: Sustained.
MR. DENNY3 Well, this is cross examinmtion, your Honor.
THE COURTI Well, you say rephrase it. '
Q BY MR, DENNY: You 4id have a conversation with
Mr, Manzells on May 20 at Pierce Colleye, isn't that vri;ghb? |
© - o K X hed one at Pierce College. I don't resexber the
“‘-dul-i;; B
;ge .- N *: Well, if X show you » memOrandus --

LS S

B T still won't resesbsr the date, If it is the

- *ﬂduizé“ i;.‘li#;i:'ﬁ down thers, that's kthe date that's down there. I
19

don’t resesber.
Q ALl right.
Assuming the date that's down there is at it iw,
May 20, 1971, you 4id have a convexsation with Mr. Manmella
at Pierca collage; is that right?
A Yem |

Q Morning or afterncon?

A It was afterncon, aftexr my peychology class.
Q Where? '

A What zoom?

CieloDrive.cOmMARGHIVES



i

10
i1
12

13

4‘14 '

15

16

A

‘18 )

19

20

21 |

22

23

25

26

27

23

5754

Q Yex.

A It was, I belleve 4.
Q A1l right.

A

In the aduinistration roomn or something like that,
. !

Q Did Mr. Hanzella tel) you, in effect, “Look, we're |
having trouble with séme evidence here"?

A I don’t think he told me anything sbout any
svidenca.

Q Did he tell you, we*d like you to kind of refresh
or to jog your memory some, to think back to that conversation
at the Barker-Mayers Ranch Or thé Meyers Ranch®™; did he tell |
you that?

MR, ¥KAY: Well, I object to the form of the guestion.

MR, DENEY: Lat ne rsphrass the guestion.

KR, KAY: I have no objection to his asking hexr what he
."‘.’?é*ﬁ ig:a!iﬁiﬁfzq,

. micémm Sustuined,
MR, DENKYs Lat me --

G Pid he tell you in sum and substance, "Look,
g'a}ro mtrou to think back® «- oh, by the way, wks he alone ox
was he with somaone? '

A He wis alons, I think.

Q Wall, dd'gou remeabex?

A well, there werm other people in the room, but I
don't think he came with anybody.

G ALl xight.

Now, aid he say, "We want you to® ~- or "I want
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you to think back to that conversation at the Meyers Ranch that
yor testified sbout at ths Grand Jury heaxing”s did he tell you-
somaething like that?

A I don't remexber,
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*

Q Well, did he tell you, "Look, it is important
to f£ind ocut if Bruce ssid anything": did he tell you that?
MR, KAY: Well, I'll object to the form of the question,

Jhearsay.

‘- . . THR COURT: Sustained.

B

| MR. DENRY: Wall, this goss to her credibility, your
‘fionor,
_,THE COURT: The objection is sustained.
| Q BY MR, DENNY: Wall, did he tell you, "Look, we
can't get that evidence in against Bruce unless you say that
Bruce said scmething™; did he tell you that?
A I don't remember. 1T don't think ha told me that.
Q But you don't remesber what hs told you, do you?
A Well, I remember him coming down and askivg me,
you know, questions about the Shea thing and me telling him
about it, - _ '
Q Well, what do you vemesber him telling you about
the Shea thing?
' A I don't remember, Just --
MR, KAY: I think that's & mischaracterisation of ber .
testimony. She said she remembered hexr telling him about it.
MR. DENNY: May we have the reporter read back the
last two questions and answers, your Honox? )

TRE COURT: The ‘ucnrd spaaks for itself. The nh,imttﬁu
is overiuled,

R BY MR. DERNY: You don't remember what he told
you about the Shea thing, is that vight?

A Well, mostly I told him,
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Q All right. And he asked you to tell him, is that
right?

A Yeah, he asked ma ~~ ‘

: Avd ha asked you about one conversstion; isn't
that right, one specific conversation?

A No, he asked me about lots of theam.

.. ] . Oh, ha did,

T *Dc you remesber that?

|, . & Wall; 1 know I told him about the othar ones,

LR

| I don't rematber the specific questions he asked me, though.
Q. ‘Well, then, I asked you if he said, "Look, we're

" ‘fuvin's ﬁrénbh getting this testimony in sgainst Bruce unless

you c¢an think of something"; is it your testisony he didn't
make that statement?

A I don't balleve lis made that statement, and I
didn't say "No." 1 said, "I didn't remesber it," snd that
dossn’'t even sound familiar to me.

41 Ch, well, now, then, you did mske some statements
to him, is that xight, about what Bruce supposedly said?

A I made some statemants to him sbout what Bruce
lliﬁ.

{ Q And what Bruce did?

A (Mo response.)

1 Got as fax as telling him not only what he seid
but what he did, &is that right?

A 1 just told him what I told him,

Q Wall, what did you tell him?

A 1 don't temenber that maeting all that well.
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Q Wall, you dontt remember a mesting as vecently as :
May 20, 19712
MR. KAY: That's srgumentative, your Honor.
-, THE COURT: Sustained,
Ex Q- 'f!!.il'l. DEMNY: Well, let me refresh your
Tecollecticn, .
" " . pid you tell him this: "When Manson said that

they had killed Shorty, he locked at Bruce Davis who smiled

and seid 'Yeah,*"
Do you vsmember talling him that?

A That does scund fsmiliarz.

4] You even told him, not just what he said, "Yeah,™
but that he smiled, right? ’

A ‘T gusss so.,

Q VWall, he wasn't misquoting you there, was he?

A 1 don't think so.

Q All right, And then ~-

A I cantt raally be l“ura about the smiling, though,
any more. | o
R Well, now, why can't you be sure about the smiling
any more? Is it because this jury kuows you couldn't sse that
far?

MR, KAY: Objectiocn, it is argumentative.

THE COURT: The cbjection is sustained.

Q BY MR, DENNY: Well, what makes you not so sure
sbout the smiling any more, Miss Royt? |

A Because sfter threa years one tands to forget. - |

Q Oh, but you didn't forget on May 20, 1971, is that]
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1
1
o F

A I guess not, ‘
2 You rememberad right down to his smile, isn't that

A Well, 1f I sald it, I guess mo.
Q But you forget it now, is that right?
A T don't remember &ll that smuch of the smile., Xt

‘48 kind 6f,, you know --

VR |

0." : Wél.l, lat's go on.
A . 1 remenber he was very happy. He wasn't sad
é’bﬁut: 1¢ or anything, |
Q7. ‘Lat's go on.

When Manscn said, "He was hard to kill when you
brought him to now;” he locked at Davis and again Davis
smiled and saild, "It sure was."

Do you ramembar telling Mr, Manzells that?

A I vemamber those words, saying that.
2 And you aven said, "Then, Davis smiled" s that

A Yesh, he was very happy.

Q Well »~- oh, do you remembex that now that he
siniled?

A I'm not really sure about the smile, becauss like
the faces are kind of hazy now, you know, XIf I think back ==
you can lock at things agein, That's kind of haxy now,
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13~1 1 Q And the faces wars kind of hazy then, weren't

. 2 | they?

8 A No. They ware quite visible.
; 4 7 In the --
. 5 A I got really used to seaingy without ay glasses.
6 g  In the candlelight?
7 A Iin any light,
8 Q In the candlelisht, you said, you saw less well:
9 ien't that right?
0y A Tas.
u Q Well, did you see Bruce smile, then?
2 A I can't remember any more.
By R Batween MHay «-
al A That's why I said that -- that the smiling part

B

% | i not that much in &y menory as the reat of it.
: 16 | '

W Well, that's ==
" A Not now.
1| G Well, let's 5o on.
¥ B Okays

2 (9] When Manson said that -~ Whan Shorty got to now,

n Cles cut hiz head off,” he agein looked at Davis, and Davis
2 | ymiled and said, “Yeah, that was far out.”
Yeah, he zaid that.

You remepbered he amiled, then?

23
%

: ® He was very happy.

Did ha witlle then?
Homm?
D48 he mnile then?

26+ .

£ B 0 > L »

f
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f‘»& ‘ 1 -remewber hiw beiny happy.
Q ‘Dié.ha saile then?
A 1 belive he didﬁi
& Do you rexsmber?
A I jumt told yous That's kind of {039y in ay
'uumory noss .
Q Well, on thres anpargtu instances herse, where

Mr. Davis is supposed to have chimed in to this conversiion
of My, Manson's, that you say Mr. Manson had, esch time you say
Davie salled and said, “Yesh;® Davieg smiled and said, “it sure

- wasz " Davis sailed and said, "yeah, that was Zar out."

But now, you dun't reseaber thaty is that right?

- Yhat he skliled on those ogousions?

A I remepsber him bainy happy. But his smiling face

| is foggys
16

Q Beczause three years is & lony time €0 remspber; is

.| that right?

A Three yerrs is a long tiie.
8] And three years is a long time to remexber not only

‘whnthax & man sxiled, but whether, at particular i{instances

{incdicating) in the middle of a supposed conversation, he saigd,
*Yoah,* ox, “that was far out.*
Isn’t that right?
A Yenh, But X aid.
< §ure. You're sure?
A Yes.
MR, DENEY: AllL right, I kave o further gunestions of

this witness.
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‘Méede: - ' [ C MR. XAYs Thank you, your Honor. I heve & fow
‘ | questions,
pEDIRECY ¢4 | REDIRECT EXANINATION
fMQ 5 " - u
S L BY MR, KRYE . 2
Q On cross examination, Miss Hoyt, you told Mr. Danny

-

1€
(=]

| that eithex Brends or Gypay said of Shorty that hs would be
taken care of,

Do you remeaber when they said thias, in relation

10| to when you heard shorty screaning?
1t A Yes.
2 KR, DRMNY: I will object to that as calling for hnixaty:.

13 THE COURT: Read it.to me again. I'm soxxy.

14
15

16

{wharenpon, the record was read by the reporter
as follows: _

0 On cross exazination, Miss Hoyk, you told
| Mxs Denny that sither Brenda ox dGypsy said of Shorty that he
would be taken care of.

Do you resesber whan thay said this, in relation
to when you heard Shorty scr‘uuingli'

*a Y-‘t»"‘f

w
18
19
20
21

2 NR. DENNY: That was testified to on cross examination.

THE COURT: Yes., The Court recollscts that.,
Wi. DREENY: That's still heszaay, your Honorx.
MR, KAY: I's not asking e-
THE COURT: 7The objectlion ix overrulasd.
o :: THE WITMESS: Yes.
¢] BY MR. KAY: And when wasx that, in relation ko

23

24

25

L

o

26

-
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’
[

| when you heaxd Shorty screaminy?

A That was bafore.
G Do you reisexbey wvhan before?
» A It was aftexr I gave hia the dinnex.
. L Akl xight, 5o it was that sane svening?
A Yos,
~,  (#hexeupon, a discussion off the record snsued

" at- t:hh aoﬁnnl t'.&blo betwesn Mr, Kay and the reportex.)
ﬁj : B'i‘ MR. XA¥s ©Oh, I'm sorry. Me. Williass has

: aorxaetly iﬁfamnd me == did you say “"prenda and Squeaky”® ox
| FBrenda- and Gypsy"? Ox rather, “Brenda or Gypay"?

A It was Branda or Sguesky who said that,

CieloDrive.comARCHIVES




pu

l4a-1

a "

%
o

10

u

12

13

‘ 14
@

15

& 16

|

18

1v |
20

21

22

24

23, '

MR, KAY: Oh, I'm sorry. I had misstated.
Thank you, Mr. Williasms.

THE WITNESS: But Gypsy was there,

Q BY MR, KAY: All right. But did she say
anything? ,

A I don't remembar her saying anything.

Q All right. Now, befors January of -- of this
year, 1972, on the many occasions that I've interviewed you,
have I =« have we ever talked about the Shea case?

A No. We have talked about the Tete-La Bianca
TR ‘

R ALl right., And on the many occasicns that Mr,
Bugliosi has interviewsd you, has he ever asked you anything
about the Shea case? |

A No.,

2 Now ~-

MR, DENNY: I'm sorry to interrupt, your Honor, But
¢ould T have the two questions hafore the Bugliosi question
reraad?

THE COURT: Mr. Williaws, twc questions before the
Bugliosi questicn, together with ths answers.

(Whersupon the record was read by the reporter
as follows:
"qQ  Now, before January of this year,; 1972,
on the many cccasions that I've interviewed you,
s hwe'f’; '-yé.r'_han va ever talked sbout the Shea case?
B "Aln‘ No, We have talked about the Tate~
L eI."Jllni.aue..i case.")
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Ll .
L1

THE REPORTER: That's just one question. Was that
enough?

ME., DENNY: Yes. Thank you.

Q BY MR, KAY: All right., Now, Miss Hoyt, in the
Manscn case, in the case when he was prosecuted for the
Hiowan and Shea murdsexs, whers you testified, when vas it
that you first mentioned that you thought that there was a
full moon? Was that on direct exsmination by Mr. Manselila,
or was that on cross-examination by Mr, Kanarek?

A On cross~axamination.

<] Do you know what a Boston accent ia?

A Ko,

) Mow, Mr. Danny, on cross-examinaticn, quasticned

you about going to Hawail with one of the Family mambers.
Vho did you go with?
A Ruth Morehouse.
Q All zight. aAnd was this before you testified
at the Tate-La Blanca case? ‘
A Yes.
MR. KAY: All right. Let's see,
1f I may have a moment, your Honor?
THE COURT: You may.
(Pause in the procesdings.)
Q BY MK, KAY: Mr. Denny asked you this question
on croés-exsminstion yesterday, page 5550. | .
"3  BY MR, DENNY: ALl right. But unfortunately,
it seeas, something happened at that juncture, -« '
thie is referring to Hawali -- "and that kind of turred

- .
)

it
3

-~
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"yﬁu . ‘Littie bit bitter, after that Hswaiian stint;
is khat right? A little bitter against scae of the
Manscn paople?”

What bappansd in Hawail, Barbara?

MR, DENKY: I'1l cobject to that as frrelevant and
imomaterisl, unless we are going to try that cau.l

MB, ¥KAY: Well, I think it's -- Mr. Denuny brought it
up on biss and prejudice. I think that I should be allowed
to go intoc it very briafly.

MR. DENNY; 1I'11 just raise the relevancy, because it
is going to take time on cross, them, your Honor.

THE COURT: 1'll sustain the cbjection, , ,

& BY MR, EAY: Miss Hoyt, as & result of scmething
that was done to you in Hawali, would you come fnto the
ecourtroom and 1ia about Mr., Davis and what he has done?

A Ko, |

g All right, As a vesult of anything that the

Family has done to you, or sald teo you, would you am' into

this courtroom and 1lie against Mr, Davis?

A No. _

Q Now, before you talked to Mr. Hpnmlh, out in
Pierce College where you are a student, dp you recall

specifically anyons asking you specifically what Bruce Davis |

said at the Mayars Ranch diuner?

A Ne. |

2 And in fact, at the Grand Jury, when jou-‘ ,
testified in the fndictment on this case, you ware only
asked what Charlie sald at th;ul: dinner; isn't that true? '

CieloDrive.cOmARCHIVES.



0

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

%

26

27

28

5767

MR. DENNY: Jnst-n'homant. I'11 object to that. The
Crand Jury transcript speaks for itself, if he wants to read
that.

MR, KAY: ALl right. At page --

THE COURT: ALl right. X'11 sustain that objection -~
no, overruled. You may answar the question.

-, THE WITNESS: 1 don’t really xemembar.
::'?Hkxtxi!: May 1 approach the witness, ycur Honor?
- THE COURT: Yes, you may.

R THE WITNESS: But I don't rc-umber‘taying anything

I ‘; : 'bout. ?!QCB .
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14b-1 Q Dizecting your attention o page 329, and
. 2 | Volume II of three vclumes, page 242 through 515, inclusive,
| 3 your testimony starts at pate 316,
5 s | You see that, "BARBARA HOYT"?
K 5 A Yeah, _
« 6 Q2 All zight, Now, directing your attention to
7 page 329, line 21, question -~ or, actuslly line 20, it
8 starts.
9 | “All right. Tell us what Charlie said
10 about, Shorty.”
1 Do you see that thare?
12 A . Yas,
13 R And do you remembar having any other guestion
14 asked of you, about the conversation at Meyers Ranch?
@ 5 A No.
: 16 Q Now, at thase conversations that you were telling
17 | Mr. Denny sbout, at Spahn's Ranch, the dinner conversations,
18 after you got out of jail and before you went to Olancha,
v | and after you got back from Olancha, in those conversaticns
20 did Mr. Manson make any mention of the fact that he wanted
21 | to stay at Spahn's Ranch?
2 | A Yes.
23 | Q And what did he say?
2 | A He ‘said he needed it.
. _1 ' MR, DENNY: I'm 3or¥y. your Honor. I'1ll object., 1
Ll b % | was locking at a transcript,
‘ 2 27 . . Move that the answer be stricken for the purpose
. : ! | ;‘e‘f & in;bjitié;:iom

CieloDrive.coOmARCHIVES



14b~2

@

LA

10
SRS
22
I

14 -

15

16

17

13

19

20

21

22
23
24
25

26

27

28 |

¥

; conversations at ~-

- {r', THRE COURT: I missed that.

. testified to on digect and cross-examination, the dinher

5769

| Itia calling for hearsay.

THE COURT: All right. I'1l stxike it. Ladies and
gentlemen, the Court strikes it for the purpose of the
objaection, |

‘The cbjection is hearsay?

MR, DENNY: Yes, your Henor.

THE COURT: And tha objact‘.ien is sustained.

MR. KAY: Well, your Honot, I belfeve it's the ~« the
witness said it was part of the sema conversations that she's

Would you read the gquestion to me, please?
(Whareupon the record was read by the reporter
as follows: |
"Q  Now, at these conversations that you were
telling Mr. Denny about, at Spahn's Ranch, the dinner
convarsations, after you got out of jail aad bafore you
went to Olancha, and after you got back from Olancha,
in those conversations did Mr. Manscn make any mention
of the fact that he wanted to stay at Spahn's Ranch?”)
THE COURT: I will sustain the objecticn. It is
strickan.
MR. KAY: On -~ may I ask on what ground, so I c¢an
possibly lay a foundation or «-
THE COURT: On the grounds of the objection,
MR, KAY: Vary well.
May T bave just a moment, your Honor?
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(Pause in the proceedings.)

g BY MR, FAY: Ch. On the avening that you sexvad
Shorty his dinner that you've already testified to, do you
rensnbar spacifically serving any other cowboys basides
Shorty dinner, on that evening?

F:A No.

< Do you speclifically remembar ~~ well, let me
ask you this:

Were you out in the kitchen the vhole time?
You said when you were serving dinner to Shorty,
that he came cut to the kitchen?

A Yas.

Q All vight. Now, wers you cut there -~

A ” Ro. I was in the kitchen,

Q o You weze in the kitchen?

A Yes.

Q All right, Did any of the othexr cowboys, do you

" vesember, did they cowe into the kitchen?

P Ho.
Q And did you go into the area where the cowboys
vars sating?

A Wall, tha cowboya just generally ate where thay
wanted to, But I didan't take the food out. I just handed
them that.

2 And you sexved Shorty hiis dinnex?

A Yoas.

Q And also, Miss Hoyt, do you get any witness feas
or any financisl compensation of any kind by testifving herxe?
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14b~4 1 A You won't give them to me,

(] 2 MR, KAY: You've right, No further questions.

3 THE COURT: Mr, Kay's remark, "You're right,"” is

2 s | stricken, ladies and gentlemen.

o 5 Any furthex quastions?

:;t 6 MR, DENNY: Jqlt: brisfly, your Romor. And I do mesn
7 brief.
8
9 KECROSS-EXAMIRATIONR
10 BY MR, DERNY:
u | Q Mr. Kay asked you -~ and I had Mr, Williams read

12 it back to ma -- "Before January of this ysar, did I ="
13 that is, Mr. Kay ~~ "say anything to you or discuss to you

_ ' u | &bout the Shea case?™
.% ;B Right?
Ty . A Yes.
. . o 1 Q | _A11 right,
B s Y Miss Hoyt, Mr. Kay is only one of a numbar pf

1.1 Deputy District Attorneys that you've talked to about this
. o L
% | cags; {sn't that right?

oa | 3 S O Yes.
2 -3 Baforse Januasry of 1972, did you talk to Mr, Katx
28 - at length sbout the Shea case?
l4c fls, * A Yas.
B 25
* 26

27

@
28
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Q Before January of 1972, did you talk with Mx,
Manzella at length sbout the Shes case?

& Yeas.

] Before January of 1972, did you talk with
Sergeant Whitelsy of tha Sheriff's Departsent &t length about
the Shea case?

A I believe so.

2 Bafore January of 1972, did you talk with
Deputy Guenther of the Sheriff's Department, at length sbout
the Shea case?

A Nea,

2 Before 1972, did you talk with Deputy Gleascn
about the Shes cass?

A Yas.

Q Before 1972, did you talk with Officer Sartuche
and his partner, 0fficer Nielsen, at langth about the Shaa
case? |

A I think mostly I talked about -« with them about
tha thing over in Hawaii and the Tate~La Bianca trial,

Q ‘But you did talk with them about the Shea case

..__alsq. n gurly as December 29th, 1969 isn'‘t that vight?

A Well, I know I ~- I told them a few things abgul:

I £ -

24 |

| Q All right. And you have bean talking with
officers and Deputy D.A.'s and Deputy Sheriffs abcut the Sheas
case, avery aspect of ths Shea case, since at least Dacembar
2nd, 19697 1Isn't that right?

A Mo |
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i
3

1 7, . THE COURT:

Q Decembar 29, 1969, isn't that vight?

A No.

4} Well, when did you start, ma'am?

4 I dontt knew. Just ~= the =» in the early times,
when the Tate-La Bianca trial was going on, 1 only talked
about -= you know, I just menticned 1it,

Q Well, Miss Hoyt, we went back yesterday and talked
about: this report of Sergeants Nialssn and Sartuche, in which
you said, "On ona particular evening somatime betweaen August,
1969, and August 31, she recslls hearings screams that sounded
as 1f they were coming from the creek. These scresms scunded
ss if they were from a male.® |

And that was on Decesber 29th, 1969,
Do you remember that?

A T don't remember the date. y

Q Wall, you remember testifying here that it was in
Decembsr, not November, when you started talking to paople '
about all of thesa pleces?

A Yes. It was after September =~ after December.

2] All right. And from after December of 1969,
right on up to the Grand Jury haaving, right on up until
May 20th, you would talk with nusbers of Deputy DnA.'s,
‘Shuriff'a officers and LAPD officers sbout the Shea case;

iso't thay yight?

- ' MR, GIAY@ Asked and answered, your Honor,
Sustained.

R BY MR. DENNY: And it was not until May 20, 1971,
.when Mr. Manzella csue cut to visit you, 2ftexr all of those

i
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interviews, after all of those discussions, that you remembered
tbras phrases that Mr. Davis uttered st a dinmer that had
occurred ovar two ysars e«arlier; is that right?
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A C) 1 HR. XAY: Objection, it assunes facts not in evidence
. 2 that she sver forgot or that she was ever asked,
3 THE COURT: Sustained,
¢ s Q@  BYMR. DENNY: It was not until May 20, 1972 --
. 5 | strike that,
¥ 6 - Kay 20, 1971, after being interviewed by all

T | of thoss officexs, all of those deputies, all of thoss Deputy
8 | f, A's that you told any one of them three phrases and thires
° | smiles that Mr. Davis had uttered snd Mr, Davis had mede

0 | pocording to you, over two years earlier; ik that right?

u MR, FAY: Assumse facts not in avidence that she was evey
12

anked.

1 MR, DENNY: Doesh't have to be asked. 7That's the form

“ | of the question.

THE COURT: Hustained «~ Hvaxruled. I'll let her answer.
THE WITMEGE: Would you repeat it again®:
Nk, DEENY; Will you xead it again, Miss Briandi?

Lt ae —— I don't need it read again,

I 16
17
18

19
It was ROt ==

IHE COURY: Well, let the zeporter read it,
AR Read it, Mra, Brisndi,
{Whereupon, the guestion was read by the

20

23 )
. repositer 8k rollows:
~ " e

A 19 T g It whi not until May 20, 1972 -
. 25
’ . . ‘tr."k‘ that,
o Yeu May 20, 1971, after being interviewed

. 2 . .
. o PR 1 . by all of those officers, all of thosa deputies,

3w |

a1l bf those Deputy D. A.'s that you told any ons
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*of thewm thres phrases and three smiles that My,

Daviz hud uttered and My, Davis had made, ascoord-

iny ko you, over two years earlier; is that right?™)

THE WITHESS: Probably.

Q BY Ml. DEMNY: Probably.

MR, KAY: Well, T objsct £o Mr. Denny's comcent. I
don't f;iﬂnk that’s a guastion. He just zade a statement and I
ask it be siricken.

THE COURT: You say ¥ak your next question, M, Desny,

¥ BY MR. DENNY: And 30 when My, Kay hadn't uzx-a_
to you before January of 1972, that statexent that you mkde
£0 Nr. Minzells waz already ready for hiz to use, isn't that
right? | |

MR, XAY: That's argusentative and irxelevant,

THE CQOURTt EBustained.

MR, DEBNYs AlL right, I have no further guestions.

MR, XAY¥: I just have two brief questions.

REDIRECT EXAMIMATION

BY MR, KAY:

Q Miss Hoyt, did My, Manzella ever tell you what to
say that Bruce said out at Meyeys Ranch?

A Nov,

6} And Sartuche, the officer that Hr. Denny's
qQuestioned you about, he was one of Mr. Bugliosi and my
datectives on the Tate-LaBianca txia), #8 L. A, police

| otsicer, wasn't he?

A Yas.

(IR |
*
-
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Q And he wan on the TateeLaBianca case?
MR, DENNY: Obiect,
THE WITHRESE: X don't knhow.
MR, DENNYs Irzelevant and ixsaterial.
THE COURT: Sustained,
MR, FAY) ¥o further questions,
May this witness be excused?
THE COURT: Yes.
MR, DENNY: I would like 0 have her remain on oall,

| gubjact to call.

THE COURTS Keep your wheresbouts known to Mr. Kay, would
you plemss, and you may or say not be called. And you ars
excused £0r now.

And ladies and gentlesmen, you are excused for the
waekend, and I hops it is a pleasant weskend for you.

During the recess, yau are admonished that you are
not to conversa anonget yourselves, nor with anyone slae, nox
permit anyone Lo converse with you on any subject cénnected
with this wattex, nor fozx or exprass any opinion on it until
it is finally submitted to you.

And certainly, there may be sone press releases
concarning My, Manson ox the Nanson Fanily over this waskend,
and then posafbly in tha nows this evening, and X don't want

| that xemark of mine to impal you te go to the newspapers or

televigion to £ind out what I am talking amout but, I will,
rather, and ingtead, ask you -~ ask that you take affirmstive
stups to avoid reading the newapaper concerning Mr, Madson,

any of the purporéad Manson Fasily sesbers or from sxposing
i
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youtrself to any of the news nedia releasss concerning

. Mo, Kanson by any of the Manson Family people,

All right, good night, sse you Monday morning st

. 9330»

(whereupon, at 4:13 P. M., the jury retized from
the courtxoos, and the following ptbceﬁdin«;u wers }wd:'}

MR, DERMY: Could we get back on the reavrd for this
purpcss?

THE COURT: Yas.

Mit. DENNY: TYour Honor, I would :;iz_uqu the dlagram or
the chart that I xade of the time of the ‘inat wesek Of August
and the fiyst waek of Septesmbar and the not:ibion thereon be
warked sisply for identification purposes &t this tiuss,

THE COURT: The next in order.

KR, DXENY3 &, I thipk it would be. Defendant's &

. for identificution.

THR COURTs 5o it would be § for identification.
Ne, BW‘!':‘ Fine,
{(Whereupon, at 4117 B, K., an adjourncent was
taken in this matter.)
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